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СЕДМА СИЛА, 
ИЛИ...

КОМЕНТАР

Бранша у коју 
се умијешало 
све и свашта, 
„занат“који  
коментари-
шу и они који 
се у њега раз-
умију и они 
који везе о 
њему немају, 

хиљадама километара је да-
леко од појма „седма сила“ 
који сеже у вријеме Фран-
цуске револуције када су 
медији имали далеко већи 
утицај  од политичара. Да-
нас нису ни „силица“, па  
ни блага копија времена у 
којем  се у јутарњим сатима 
жељно ишчекивао по ми-
рису тако познат новински 
папир. Разједињена нови-
нарска заједница, попуца-
ла по шавовима цензуре и  
аутоцензуре која је ту и кад 
треба и кад не треба, одавно 
није  у рангу  са законодав-
ном, извршном или судском 
влашћу. Сиромашна попут 
црквеног миша  збија редо-
ве  углавном са оним који 
немају  гдје и оним који тај 
посао упорно воле, мада од 
њега љеба одавно нема. Сре-
дине нема,  или  су тек ријет-
ки на трону . Само тренутно 
да не буде заваравања. Коме 
би након  оволико нажуља-
них новинарских година 
препоручила да се  бави 
овим послом? Искрено, ни-
ком и никада!  Ни кућном 
љубимцу, јер га волим. Да-
кле, бенефити уклете про-
фесије трају колико и омања 
плата, која је,  рачуна ли се 
образовање, а новинари су 
и факултетски образовани 
људи ( !) најмања у овој об-
ласти. Оно што новинари 
немају  могла би набрајати 
до сутра, а оно што имају у 
двије просте реченице. Оста-
ли су између осталог и без 
свог министарства и Синди-
ката, без статуса, интегрите-
та, често и без достојанства. 
С два Удружења и с неколико 
клубова неријетко подијеље-
на и по ставовима. А са сте-
реотипима да смо  неписме-
не „свезналице“, да умиремо 
млади,да  немамо функци-
оналне породице, да смо ту 
„ на миг“ и за једнократну 
употребу. И осим што су нам 
се у браншу увукли самозва-
ни текстописци, сретни што 
се за неку прозу може кеши-
рати која маркица, почесто 
нам се, јер смо јавни,  вири и у 
приватно поље. Броје се крв-
на зрнца, коментаришу бли-
жа и даља окружења,пипа 
пулс и „мјерка“ породично 
стабло.  Зашто? Е, то не знам, 
али у овим годинама, кад је 
сасвим јасно да Дјед Мраз 
увече облачи пиџаму и иде 
у кревет без ирваса, знам да 
ће тешко бити боље.

Мира Згоњанин     

Одборници Скупштине 
града Приједора 
једногласно су 
усвојили извјештај о 
раду градоначелника 
и Градске управе у 
протеклој години. Током 
2022. године урађено је 
доста инфраструктурних 
и других пројеката, 
из градског буџета 
издвојена су средства за 
набавку сензора за дјецу 
обољелу од дијабетеса, а 
нису биле запостављене 
ни друге категорије, 
тврди градоначелник 
Приједора, Слободан 
Јавор.
"Ми смо дали свој 
максимум и ово је 

најбољи могући буџет. 
Драго ми је што су 
одборници опозиције 
били коректни, сви смо 
се заједно укључили 
у креирање буџета и 
ребаланса. Ми смо 
у прошлој години 
повећали плате, које су 
нас коштале око милион 
КМ. Имали смо доста 
задужења из претходног 
периода, које смо 
успјешно сервисирали", 
додао је Јавор.
Највише пројеката 
реализовано је у 
области комуналне 
инфраструктуре. Тако 
ће бити и у наредном 
периоду, поручују из 
Градске управе.
"У наредном периоду 

планирамо радити 
на реконструкцији и 
изградњи нове водоводне 
и канализационе 
мреже. Радићемо на 
асфалтирању нових 
саобраћајница и на 
тај начин олакшати 
живот грађанима", рекао 
је Драгослав Кабић, 
начелник Одјељења за 
стамбено-комуналне 
послове.
Одборници Скупштине 
града Приједора 
именовали су 
Александра Миљешића 
за вршиоца дужности 
начелника градског 
Одјељења за културу, 
међународну сарадњу, 
спорт и невладине 
организације. За 

вршиоца дужности 
начелника градског 
Одјељења за 
пољопривреду и рурални 
развој изабран је Жарко 
Тубин, након што је 
претходни начелник 
Данијел Егић изабран 
за министра рада и 
борачко-инвалидске 
заштите Републике 
Српске. За вршиоца 
дужности директора 
Галерије "Сретен 
Стојановић" именован је 
академски сликар Борис 
Еремић, након што је 
досадашњи вршилац 
дужности директора 
Александар Дринић 
Скупштини поднио 
захтјев за разрјешење.

Градска управа Приједор 
додијелила је 19 захвалница 
и пригодне награде 
представницима школа, 
удружења, мјесних заједница и 
грађанима који су учествовали у 
недавној акцији “Чисто прољеће”.
Омладинска организација 
„Чувари Сане“ која је и иначе 
активна на еколошком пољу 
учествовала је и ове године. 
Предсједник ове организације 
Милан Саџак добио је захвалницу 
и као појединац, јер је са 
пријатељима, осим обале ријеке 
Сане“ чистио и дивљу депонију у 
мјесту Каран.
„Нас 15-так је очистило десну и 
лијеву обалу Сане од Ушћа до 

моста. Организовали смо и једну 
мини акцију чишћења дивље 
депоније гдје смо пронашли 
и дио експлозива, као што су 
тромблони шаржери.Aпелујемо 
на грађане да чувају околину “, 
поручио је Саџак.
Међу четири школе које су 
учествовале у акцији и добиле 
захвалнице је и Основна школа 
„Доситеј Обрадовић“ из Приједора. 
Наставница биологије Јована 
Пантић каже да је то био користан 
час за ученике који радо бораве 
на отвореном.Одред извиђача 
„Др Младен Стојановић“ чистио 
је простор у Брезичанима на 
којем ће бити будући извиђачки 
камп „Капела“.  „Успјели смо 

одрадити један добар посао“, 
навела је Николина Бадњевић 
из овог Одреда извиђача. 
„Драго нам је што су сви који 
су учествовали прошле године 
учествовали и ове године. Свим 
оним грађанима удружењима, 
спортским клубовима и школама 
се захваљујемо у име Градске 
управе што су учествовали у 
овој акцији. Сигуран сам да 
ћемо са овом акцијом наставити 
и сљедеће године и на тај 
начин подићи свијест грађана 
о заштити животне околине“, 
поручио је Драгослав Кабић, 
начелник Одјељења за саобраћај, 
комуналне послове и заштиту 
животне средине.
Учесницима акције уз 
захвалнице су уручени и поклон 
бонови за расадник „Комуналног 
предузећа“ те годишње улазнице 
у Национални парк „Козара“.

Текст: Бранка Дакић

УСВОЈЕН ИЗВЈЕШТАЈ О РАДУ 
ГРАДОНАЧЕЛНИКА И ГРАДСКЕ 
УПРАВЕ У 2022. ГОДИНИ

ДОДИЈЕЉЕНЕ ЗАХВАЛНИЦЕ УЧЕСНИЦИМА 
АКЦИЈЕ "ЧИСТО ПРОЉЕЋЕ"

Скупштина града Приједора

Текст: Б. Мајсторовић

Одборници Скупштине града Приједора усвојили су одлуку о прихватању задужења код Европске инве-
стиционе банке по пројекту "Водовод и канализација у Републици Српској два" у износу од 2,4 милиона 
марака.Тим новцем биће финансирана санација постојећих цјевовода и кућних прикључака за насеља 
Орловача, Доњи Орловци и Доњи Гаревци и за дио насеља Урије.

Извјештај једногласно усвојен
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"Веома је битно да је изградња 
ауто-пута почела управо на 
подручју Приједора, а радове 
обавља приједорска фирма, 
'Нискоградња Марјановић'. 
Градска управа Приједор 
потрудила се да уради сву 
неопходну документацију у 
законом предвиђеном року", 
рекао је градоначелник 
Слободан Јавор. 
Он је додао да је педесет 
радника свакодневно 
ангажовано на овим 
пословима, те да је и кинески 
концесионар задовољан 
одвијањем радова. Земљани 
радови приводе се крају.
"У првој фази ради се још 
1,8 километара према 
Бањалуци. Надам се да ће 
у што краћем временском 
периоду бити створени услови 
за другу фазу и да ће радови 
бити настављени", рекао је 
градоначелник Приједора. 
Инжењер Ведран Мијић из 
"Нискоградње Марјановић", 
једног од подизвођача радова, 

подсјетио је да је грађевинска 
дозвола тренутно обезбијеђена 
за 1,7 километара главне трасе 
и око 2,1 километар саме 
петље. 
"Добили смо нека обећања да 
би до краја априла требало да 
буде отворено још неких 11 
километара пута, то је негдје 
до Петровог Гаја, тако да би 
се и радови интензивирали", 
рекао је Мијић.
Вишеструк је значај изградње 
ауто-пута Приједор - Бањалука 
за привреду, транспорт роба и 
услуга и саобраћај, оцијењено 
је овом приликом. 
"Један од највећих бенефита 
је бржа комуникација свих 
грађана Приједора према 
унутрашњости Српске и даље 
према Федерацији БиХ и 
Србији. Сигурно да има и оних 
који негодују и који већ сада 
покушавају на разноразне 
начине да оспоре изградњу 
ауто-пута кроз причу да ће 
бити високе цијене и путарине. 
Важно је да ће сав теретни 
саобраћај који тренутно 

саобраћа магистралним 
путем Приједор - Бањалука 
прећи на ауто-пут. Смањиће се 
саобраћајне гужве и могућност 
саобраћајних несрећа", рекао 
је Драгослав Кабић, начелник 
градског Одјељења за саобраћај 
и комуналне послове. 
Он је нагласио да је, 
захваљујући предсједнику 
Републике Српске Милораду 
Додику, одлучено да радови 
крену од Приједора, да би се 
локални привредници могли 
запослити и да би новац који 
долази од изградње ауто-пута 
остао у овом граду.
Ауто-пут Бањалука – Приједор 
биће дуг 40,7 километара и 
требало би да буде завршен до 
љета 2026. године.

У току су припремни радови на изградњи приједорске петље на ауто-путу Приједор - Бањалука у 
Горњим Орловцима, који су почели прије три мјесеца. Много посла је обављено, радови се одвијају 
предвиђеном динамиком, при чему су испоштовани највиши могући стандарди, констатовао је гра-
доначелник Приједора након што је обишао локацију, гдје се врши насипање терена.

Текст: Деборах Совиљ

СТАВ

Идемо ли за сновима, или их 
лако остављамо и прихватамо 
само оно што нам је на путу? 
Неки да, неки не, а требали би 
имати циљ у животу, каже та 
моја Јадранка коју сам упозна-
ла у Љубији,  још у вријеме док 
је била студент Политичких 
наука у Бањалуци.  Она  је свој 
циљ  ових дана и остварила. 
Добила посао у Градској упра-
ви  и то не било какав , већ онај 
који одговара њеној стручној 
спреми. Прије тог је шест мје-
сеци уредно волонтирала, без 
дана изостанка и кашњења,, И 
вјеровала у своје снове... И све 
би била обична прича да та  
Јадранка није слабовидо лице 
која види само десет одсто.  И 
чини ми се у „ свом кораку од 
седам миља“   боље и даље , но  
што ће неки с потпуно здра-
вим очима  икад видјети.   „ 
Наравно, никад све у животу 
није било глатко. Било је много 
падова и  исто толико дизања. 
Брисања прашине с дланова 
након пада. Имаш  препреку, 
не можеш да је прођеш, а ти 
онда посматраш, онако са стра-
не, кришом,  може ли се и на 
који начин заобићи. Тако и ја. 
И сретна сам да не могу бити 
сретнија, јер неке највеће пре-
преке су иза мене. А сретна сам 
што су они који су ми пружили 
шансу да радим, то и препозна-
ли, „прича ми у неформалном 
разговору ова млада жена. 
Поштујем је, цијеним ту њену 
енергију  којом просто плије-
ни и тај увијек широк осмијех  
којим ме несебично  почасти 
у малим успутним чаврљањи-
ма. Још ми открива да је имала  
огромну  подршку мајке Борке, 
супруга Дарка и свекрве Љу-
бинке... али  и  многих других  
који су  у њој препознали ту 
чаролију неодустајања.  Можда 
управо ону која нам понекад 
недостаје, тај вилински прах и 
мало храборости,  да  такви ка-
кви јесмо направимо тај при-
јеко потребан корак до циља. 
И добро је што нисмо исти, јер 
негдје недостатак постаје дво-
струка предност у односу на 
оне који мисле да су „цијели“. 
А при том само  сједе и чекају. 
Шта је порука? Па,  можда да 
се покренемо и уз мало личне 
храбрости и дрскости, без које 
не признајем ни  један рецепт, 
нешто добро урадимо за себе 
или друге око нас. У супротном 
би нас неко могао упитати „ 
шта смо радили? “ и „ чије смо 
страхове носили ?“. И зашто се 
нисмо ни за милиметар помје-
рили?  А могли смо.

Мира Згоњанин

ЗАШТО 
ПОШТУЈЕМ 

ЈЕДНУ 
ЈАДРАНКУ

Радови се одвијају планираном динамиком

ПРИ КРАЈУ 
НАСИПАЊЕ ТЕРЕНА 
ЗА ИЗГРАДЊУ 
ПРИЈЕДОРСКЕ 
ПЕТЉЕ

ДО КРАЈА АПРИЛА ЈОШ 
11 КИЛОМЕТАРА ПУТА
До краја априла требало би 
да буде отворено још 11 ки-
лометара пута, негдје до Пет-
ровог Гаја, па би се и радови 
одвијали јачом динамиком, 
рекао је инжењер Ведран 
Мијић.

Вишеструк значај изградње ауто-пута
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ако одабрати доброг 
љекара естетске 
медицине и која 
је разлика између 
дерматолога 

и пластичара са једне 
и козметичара и/или 
козметолога са друге стране?

Сваки љекар, уколико жели, 
може постати и љекар естетске 
медицине. Битно је да има 
завршен стоматолошки или 
медицински факултет, након 
чега се кроз бројне едукације 
може усавршити и за ову област 
медицине. Сматрам да би се за 
једног доктора естетске медицине 
могло рећи да је добар, он прво 
мора да воли свој посао, да има 
осјећај и смисао за љепоту, да је 
посвећен својим пацијентима, 
константно унапређује своје 
знање,  јер и естетска медицина из 
дана у дан помјера своје границе 
И стално открива нешто ново, 
тако и љекар мора  константно 
да учи све те новине како би 
могао свом пацијенту пружити 
најбољи третман. И изнад свега 
ту је и стручност као љекара 
уопште, која подразумијева да 
влада медицином, добро познаје 
анатомију и све физиолошке и 
патолошке процесе организма 
како би заштитио здравље и живот 
свог пацијента.Дерматолози и 
пластичари су специјалисти, 
то су специјалистичке гране 
медицине И док дерматолози 
обављају захвате на нивоу коже, 
пластичари раде много сложеније 
естетске и  реконструктивне 
захвате на дубљим ткивима. 
С друге стране, козметичари и 
козметолози се баве искључиво 
хигијеном И његом коже на 
њеном површинском слоју, значи 
креме, маске, апарати и слично. 
Чак и хемијски пилинзи који 
се користе у салонима се много 
разликују по јачини и дејству 
од оних које користимо ми 
љекари. Значи, козметичари не 
могу радити никакве третмане 

из естетске медицине, не смију 
радити никакве третмане гдје се 
боцка иглицама, јер они немају 
никакво знање из медицине. 

стетска медицина не 
би требало да буде 
ствар тренда, већ 
љепоте као такве. 
За то је неопходан 

индивидуалан и 
персонализован приступ, а 
не "рад по калупу" ком смо 
све чешће свједоци. Тренд тзв 
Instagram face је у многим 
срединама доминантан, а иако 
се на Западу све више повлачи 
из мејнстрима и уступа мјесто 
природним резултатима, код 
нас је још увијек у експанзији.
Да ли је ово тачно?
Нажалост, јесте и то највише међу 
младим особама и мислим да ће 
тај тренд још потрајати, посебно 
због утицаја друштвених мрежа. 

оји су третмани 
најзаступљенији у 
Вашој ординацији?

Међу женском популацијом, 
најтраженији третмани су 
увећање усана, botox, затезање 
средње и доње трећине лица, 
а када је у питању мушка 
популација, они углавном долазе 
на ПРП третман косе. С обзиром 
да је опадање косе болна тачка 
већине мушкараца, у ординацији 
имамо сјајан третман, то је 

ПРП, који подразумева вађење 
крви пацијента и онда из ње 
издвајамо факторе раста које 
послије убризгавамо у власиште 
и они заустављају опадање косе 
и стимулишу раст нове длаке. 
Овај третман је заиста ефектан, 
већ послије једног третмана сви 
примијете да им је престало 
опадање косе. Уколико је опадање 
косе генетски узроковано, па 
чак и особе које су радиле 
трансплантацију косе, они 
повремено долазе на овај третман 
како би одржали резултате. 

ашто наша жеља 
да након естетског 
третмана изгледамо 
бар десет година млађи 

није добра полазна основа?

Истина је да се тај ефекат не 
може постићи код свакога, јер не 
старимо сви на исти начин и онда 
ако особа дође код нас са таквим 
очекивањима а љекар не може 
испунити тај захтјев, онда долази 
до разочарења или још горе, у 
жељи за таквим циљем дође до 
претјеривања у третману па се 
створи извјештачен изглед. Неко 
ће из наше ординације изаћи са 
5 година млађим изгледом, неко 
7-8, а неко може и са 10. И то све 
зависи од година особе, њеног 
изгледа и обима третмана који 
се уради. Ја сам у ординацији 
имала такве ефекте гдје смо 
радили full-face реконструкцију, 

гдје су те особе послије третмана 
заиста изгледале десетак година 
млађе, али наравно то се не може 
постићи код сваког. 

та је другачије 
данас у односу 
на прије десет 
година у естетској и 

антиејџинг медицини?

У задњих 10 година естетска 
медицина се много развила. 
Развила се у погледу врсте 
третмана, материјала, али и 
техника рада. С обзиром да је 
то једна нова грана медицине, 
она се стално истражује и 
проучава и кроз нова открића 
се константно усавршава. Нпр, 
ако сте увећавали усне са 1 мл 
филера прије 10  година, то је 
итекако било примјетно, а данас 
можете увећати усне и са 2мл,  а 
да оне и даље изгледају природно. 
Једноставно, технике рада су 
сада много унапријеђене да 
можете урадити и неки обимније 
корекције, а да нико не примијети 
да је нешто рађено. 

K ада није ни превише 
рано,  ни превише 
касно за почетак 
примјене естетских 
процедура?

Никада није касно почети са 
овим третманима, али наравно 
да је боље кренути на вријеме. 
Већ послије 25 године треба 
почети размишљати о увођењу 
неких третмана превенције попут 
мезотерапије, микронидлинга и 
слично како би се кожа константно 
обнављала. На тај начин 
одлажемо и вријеме када ћемо 
прибјећи мало јачим третманима 
попут botoxa и филера, а свакако 
и филери много љепше изгледају 
на здравој кожи која је редовно 
његована.
 

олико је битан 
материјал с којим се 
ради и да ли цијена 
одређује квалитет?

Апсолутно је битан квалитет 
материјала и углавном су 
квалитетнији материјали и 
скупљи. Наравно, има и случајева 
да је нешто скупо и маркетиншки 
добро изрекламирано, али да има 
јако лош учинак и  то је нешто што 
ће љекар током свог рада и праксе 
препознати. 

В аша порука свим 
особама које желе да  
лијепо изгледају?

На вријеме започети са његом, 
посветити довољно пажње себи и 
када дође вријеме за то постепено 
ситним корекцијама одржавати 
своју природну љепоту, јер свако 
је јединствен и лијеп на свој 
начин, само ту љепоту треба 
истаћи. Али исто тако, посветите 
се и својој унутрашњој љепоти, 
волите себе и то што јесте, јер наше 
самопоуздање и наша унутрашња 
харизма нас итекако чине 
лијепима.Кажу да ништа жену 
не чини толико лијепом колико 
њено увјерење да је лијепа. 

ЕСТЕТСКА МЕДИЦИНА 
У НАШ ЖИВОТ ДОНОСИ 
ВЕЋЕ САМОПОУЗДАЊЕ 
И  ВЕЋЕ ЗАДОВОЉСТВО

Др Биљана Васелић, доктор стоматологије, сертификовани љекар 
естетске медицине  и месоестетик едукатор за БиХ

Естетска медицина је 
нова грана медицине 

и сваким даном се све 
више развија. Настала 

је као одговор на 
потребе савременог 
човјека. Обједињује 

медицинске неинвазивне 
и минимално инвазивне 

процедуре, чији је 
резултат очување и 

унапређење физичког 
изгледа, а самим тим 
и веће самопоуздање. 

Захтјеви модерног 
друштва су такви да су 
пацијентима потребне 

брзе, неинвазивне 
процедуре са 

минималним временом 
опоравка (викенд-

опоравак) и минималним 
ризиком. Као главно 

правило, данас игла веома 
брзо замењује скалпел.

K
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Припремила: Гордана Каурин
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Приједорски Центар "Сунце" коначно је 
добио лифт за ученике са потешкоћама 
у развоју. То ће много значити и њима, 
али и родитељима, који су до сада били 
приморани да дјецу која се крећу уз 
помоћ инвалидских колица, носе на 
спрат објекта.
"Значиће много. Ово је иницијатива 
Савјета родитеља и успјели смо у томе, 
уз подршку и помоћ Градске управе", 
истакао је Војин Нишевић, предсједник 
Савјета ученика ове установе.
Носивост лифта је 238 килограма или 
три особе. У Центру "Сунце" кажу да 
им је лифт био више него неопходан. У 
наредном периоду у плану је и набавка 
комбија за инвалидне особе.
"При крају смо са прикупљањем новца за 
набавку возила за инвалидна лица, тако 
да очекујемо да ћемо ускоро кренути 
са јавном набавком,  а вриједност тог 
пројекта је 45.000 КМ. Школа је урадила 

и пројекат проширења објекта, а по том 
пројекту имали би собу за психомоторну 
реедукацију", рекла је Слађана Радаковић, 
директор Центра "Сунце".
Вриједност лифта је 80.000 КМ, а 
новац је обезбиједио Град Приједор. 
Градоначелник, Слободан Јавор, каже 
да је из градског буџета за ову установу 
издвојено близу 200.000 КМ.
"Сва дјеца у граду, без обзира коју школу 
похађају морају имати једнаке услове 
и једнаку подршку од стране Града. Ми 
ћемо издвојити и средства за комби. 
Желим да се захвалим свим донаторима 
који су учествовали у прикупљању 
средстава за комби, а Град Приједор 
ће обезбиједити средства која 
недостају", додао је Јавор.

Текст: Бранка Дакић

ЦЕНТАР "СУНЦЕ" ДОБИО ЛИФТ ЗА 
ДЈЕЦУ СА ПОТЕШКОЋАМА У РАЗВОЈУ

На иницијативу родитеља , а уз помоћ и подршку Града

Аљоша Новаковић, директор 
ове школе увјерен је да ће 
нови инструменти много 
допринијети унапређењу 
наставе. Ријеч је о 
полуконцертном клавиру 
аустријске марке "Фурих" и 

хармоници италијанске марке 
"Бугари Армандо".  У име 
ученика и професора, захвалио 
се градоначелнику и Градској 
управи Приједор. 
"Недавно су нам у посјети 
били представници фирме 
из Београда, који су утврдили 
да су нам клавири стари 
преко 70 година. С обзиром да 

Музичка школа "Саво Балабан" 
у Приједору постоји од 1955. 
године, након реконструкције 
школе, ово је диван гест 
градоначелника и Градске 
управе Приједор. Много им 
се захваљујемо, јер нови 
инструменти су од изузетног 
значаја за наше ученике", рекао 
је Новаковић.  

Из Градске управе 
поручују да им је 
драго да су у прилици 
младим талентима 
осигурати нове 
инструменте, како 
би могли савладати 
вјештине и низати нове 
успјехе.
"Причамо много о 
култури, али мало смо 
се бавили културом. 
Ово је један конкретан 
потез, којим Град 
Приједор жели да 
помогне овој школи. 
Да ученици који 
похађају ову школу 

имају адекватне услове, како би 
постигли још боље резултате у 
образовању и на такмичењима. 
Искрено се надам да је ово 
само почетак,  да ћемо током 
ове и идуће године наставити 
сарадњу и да ће Град Приједор 
обезбиједити додатна средства 
за будуће пројекте", истакао је 
Слободан Јавор, градоначелник 
Приједора. 
Музичка школа "Саво Балабан" 
броји око 400 ученика, који 
нижу запажене резултате на 
републичким и међународним 
такмичењима.

ОД ГРАДА КЛАВИР И ХАРМОНИКА МУЗИЧКОЈ ШКОЛИ 
Захваљујући Граду Приједору, Музичка школа "Саво Балабан" богатија је за два музичка инструмента, клавир и хармонику. За нове 
инструменте из градског буџета издвојено је 55.000 КМ.

У Центру "Сунце" од идуће школ-
ске године са радом ће почети и 
вртић, а средства за плату васпи-
тача обезбиједио је Град Прије-
дор. Ову установу тренутно похађа 
107 ученика.

Текст: М. Шодић 

Подршка младим талентима 

Вриједна донација 

Радаковић: Дуго смо чекали на лифт

Јавор: Град води рачуна о свим категоријама
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Овај честити полицајац 
за грађане је ту у сваком 
моменту. Осим послова 
које обавља као припадник 
МУП-а Српске, укључен је у 
бројне хуманитарне акције. 
Својим суграђанима, али 
и свим осталим људима, 
сматра да је дужан да 
помогне. 
'' То значи пуно за 
човјека, бар мени. Сваки 
полицијски службеник 
на неки начин учествује у 
хуманитарним акцијама. 
Ми се увијек одазовемо 
као добровољни даваоци 
крви. Лично ја сам члан 
хуманитарне невладине 
организације ''Хуманитас'' 
. Знати на неки начин да 
сте помогли некоме даје 
вам осјећај испуњености, 
среће и  задовољства  и то 
је наша звијезда 

водиља. Знамо 
да то наше мало, 
некоме значи 

много'', каже 
Брдар.

Радни однос у 
Министарству унутрашњих 
послова Републике Српске 
засновао је прије двадесет 
три године.Прича да му 
се дјечачка жеља тад 
остварила и да му је узор 
био његов отац. 
''Био је припадник 
Специјалне јединице 
полиције бивше БиХ. То 
је неко кога сам сваки 
дан гледао како одлази и 
долази са посла. Као мали 
имао сам ту привилегију  
да у неким ситуацијама 
идем у базе Специјалне 
јединице, видим полигоне, 
обилазим просторије..  И 
тад сам схватио да је то 
пут којим желим да идем'', 
прича Брдар.
Различите послове обављао 
је Брдар откада је засновао 
радни однос.  Сјећа се и 
првог радног дана када 
је било сумње да 
можда 
није 
дорастао 

функцији коју треба да 
обавља. 
'' Када долазите негдје као 
врло млад и започињете 
радно искуство није лако. 
Међутим, ослонац у свему 
су ми биле старије радне 
колеге којима сам захвалан 
до краја живота. Тако се и 
ја данас трудим да млађе 
генерације које дођу у нашу 
полицију усмјерим у којем 

правцу да иду и дајем им 
вјетар у леђа. Знам по себи 
да је та подршка на почетку 
веома битна'', истиче Игор. 
Додаје, да може да врати 
вријеме све би исто урадио.
''Надам се да ћу у овој 
униформи дочекати 
пензију. И након тога ћу 
бити онај који ће увијек 
бити ту за грађане и за 
своју Републику Српску. 
Част је носити униформу 
која представља твоју 
државу. Осјећам се и 
дужним на неки начин,  
првенствено свом оцу и 
људима као што је био 
он, али и онима који су 
своје животе уткали  у 
темеље наше државе, да 
је сачувам и да одржим 
мир и стабилност'', истиче 
овај поносни припадник 
Министасртва унутрашњих 
послова Републике Српске.

Текст: Ведрана Нишевић

Игор Брдар, командир Полицијске станице Приједор два

БРДАРОВА ПОРУКА ЗА 
СВЕ ПРИЈЕДОРЧАНЕ
''Вјерујте полицији Ре-

публике Српске. Ту 
смо 24 часа за 

вас''

МОРАМО ЗНАТИ ШТА НАМ ПРЕДСТАВЉА РЕПУБЛИКА СРПСКА

''Позивам младе да упишу Полицијску академију или Факултет 
безбједносних наука. Након тога да са поносом носе униформу 
МУП-а Српске. Ништа није лако на почетку, али осјећај да сте ви 
дужни да сачувате своје огњиште чини вас посебним'' наводи Бр-
дар

ЉУБАВ 
ПРЕМА 
УНИФОРМИ 
НАСЛИЈЕДИО 
ОД ОЦА
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ВРАТИТИ 
БОРАЧКИ 
СТАТУС НА 
МЈЕСТО КОЈЕ 
МУ ПРИПАДА

РИЈЕШИТИ ПИТАЊЕ НЕВЈЕНЧАНИХ 
СУПРУГА ПОГИНУЛИХ БОРАЦА

Ово није прављење никакве паралелне борачке 
организације, већ настојање да се, кроз политички 
рад, борачки статус врати на мјесто које му припада, 
поручено је са Изборне скупштине Асоцијације 
бораца Градског одбора СНСД-а у Приједору. По 
ријечима предсједника приједорског СНСД-а 
Драгослава Кабића, ова асоцијација основана је 
прије четири године, али није профункционисала 
јер се, како је рекао, неки људи који су тада били 
предложени, нису адекватно бавили асоцијацијом. 
Ово је и настојање да се изврши евиденција свих 
бораца који су чланови приједорског СНСД-а и да 
заокруже тај број, рекао је Кабић. 
"Ова асоцијација ће се, унутар СНСД-а, бавити 
проблемима чланова наше партијске организације 
који су изнијели рат на својим плећима и били 
су припадници Војске РС, МУП-а и учесници 
Одбрамбено-отаџбинског рата", рекао је Кабић, 
истакавши да је ово искључиво партијска прича 
унутар Градског одбора СНСД Приједор.
Скупштини су присуствовала 102 члана.

Избори у Борачкој организацији града 
Приједора биће одржани од првог априла до 
15. јула , одлучено је на сједници Скупштине 
ове организације. У наредном периоду у 
свим мјесним борачким организацијама 
биће обављене  припреме и именовани људи 
који ће провести изборни процес. „Замолио 
бих све чланове Борачке организације 
града Приједора да се одазову на позив, 
те да  учествују у изборним скупштинама 
у мјесним борачким организацијама. Да 
изаберу најадекватније људе који ће се 
наставити борити за остваривање права 
бораца“,рекао је  предсједник приједорске 
Борачке организације Зоран Предојевић, 
који је изјавио да се неће кандидовати за 
нови мандат. Да озбиљно схвате и укључе се 
у цијели процес саборце је позвао и Драган 
Антонић, делегат у скупштини испред  МБО 
Тукови.“ Нека изаберу ново руководство, јер 
ми смо већ стари људи. Треба бирати неке 
нове“, рекао је Антонић.
На Скупштини је усвојен извјештај о раду 
за прошлу, те план рада за ову годину. 
Скупштини је присуствовало 58 од 70 
делегата а претходило јој је полагање 
вијенаца испред централног споменика 
"За крст часни".

Рукoвoдствo приjeдoрскe Oргaнизaциje 
пoрoдицa зaрoбљeних и пoгинулих 
бoрaцa и нeстaлих цивилa, пoсjeтилo je 
Рaдмилу Сaвић, супругу пoгинулoг бoрцa 
Вojскe Рeпубликe Спрскe. Toм приликoм 
су joj уручили нoвчaну пoмoћ, aли и 
рaзгoвaрaли нa тeму прaвa нeвjeнчaних 
супругa пoгинулих бoрцa. Зoрaн Сaвић 
пoгинуo je у бoрбaмa нa Грaдaчцу, 
1992.  гoдинe. Изa њeгa су oстaлa двa 
синa и нeвjeнчaнa супругa Рaдмилa. 
Њу су пoсjeтили прeдстaвници грaдскe 
Oргaнизaциje пoрoдицa зaрoбљeних и 
пoгинулих бoрaцa и нeстaлих цивилa. 
Кaкo кaжe Рaдмилa, пoмoћ кojу joj пружa 
oвa oргaнизaциja итeкaкo joj знaчи.
„Пуно ми значи кад ме посјете, јер 
болујем од карцинома дојке. И свака 
помоћ добро дође. Јер, од примања имам 
само инвалиднину, јер сам невјенчана 
супруга па нисам остварила право на 
пензију. Надам се да ће се то ускоро 
ријешити, да ће се ту мијењати закон„, 
каже Радмила.
У Српскoj пoстojи oкo 200 тaквих 
случajeвa, oд чeгa 33 у Приjeдoру,  и тo je 

прoблeм кojи трeбa штo приje риjeшити. 
Из Oргaнизaциje пoрoдицa пoгинулих 
бoрaцa кaжу дa oчeкуjу дa ћe нaдлeжни 
имaти рaзумиjeвaњe зa oву пoпулaциjу.
„Оне имају само инвалиднине, немају 
пензије. А обоје изађе око 1000 КМ, и 
заиста су те жене оштећене у том свему. 
Тражили смо рјешење на свим нивоима, 
али још увијек нисмо успјели. Али се 
надам да ће Предсједник РС имати 
разумијевања, да ћемо се састати и о том 
разговарати „, рекла је Здрaвкa Кaрлицa, 
прeдсjeдник Oргaнизaциje пoрoдицa 
зaрoбљeних и пoгинулих бoрaцa и 
нeстaлих цивилa, Приjeдoр
Штo сe тичe oстaлих питaњa, у нajвeћeм 
брojу je риjeшeнo питaњe зaпoшљaвaњa 
дjeцe пoгинулих бoрaцa, дa je у 
Приjeдoру oстaлo joш oкo њих 70, и дa сe 
нaдajу дa ћe и тo ускoрo бити риjeшeнo.
Из oвe oргaнизaциje су нaпoмeнули 
дa нaстaвљajу сa пoсjeтaмa и пoмoћи 
пoрoдицaмa, будући дa их je пaндeмиja 
сприjeчилa дa тo рaдe у прeтхoднe 
двиje гoдинe. Нoвчaнa пoмoћ уручуje сe 
пoрoдицмa кoje су сoциjaлнo угрoжeнe, 
тe oнимa кojимa je пoтрeбнa пoмoћ при 
лиjeчeњу.

РАСПИСАНИ ИЗБОРИ 
У ПРИЈЕДОРСКОЈ 
БОРАЧКОЈ 
ОРГАНИЗАЦИЈИ

Текст: З. Јелић

Текст: КВ
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"Програмски савјет као 
савјетодавно тијело, 
које има основну улогу 
у расписивању овог 
конкурса, основан 
је прије три године. 
Конкурс је отворен до 
20. маја и намијењен је 
за све завичајне писце 
с подручја приједорске 
регије, али услов је да 
имају публиковано 
дјело. Све појединости 
о конкурсу могу 
се сазнати на сајту 
Библиотеке. Досад се та 
пракса показала веома 
добром, јер на тај начин 
филтрирамо дјела која 
промовишемо у оквиру 
наше установе, са 

акцентом на квалитет", 
рекла је Гордана Вила, 
директор НБ "Ћирило и 
Методије". 
Конкурсом је обухваћен 
широк спектар жанрова, 
укључујући и стручне 
књиге. 
"Аутори треба да 
предају своју пријаву, 
биографију, да донесу 
лично или пошаљу 
поштом три примјерка 
свог дјела, јер су три 
члана Програмског 
савјета који морају 
прочитати то дјело. 
Исто тако је потребно 
да га доставе у ПДФ 
формату, електронском 
поштом. На досадашњим 
конкурсима до изражаја 
су дошла дјела која 

квалитетом заслужују да 
буду представљена. Већ 
нам пристижу пријаве 
и зову нас писци, а 
резултате ћемо објавити 
у јуну. Промоције крећу 
у другој половини 
године, а планиране су 
једном мјесечно", рекла 
је Вила.
Додаје да је то и један од 
начина да обогате свој 
завичајну збирку те да 
је досад промовисано 
преко двадесет 
завичајних писаца, 
што познатих, што 
непознатих. 
"Некима је то била 
прилика да се 
афирмишу. Били смо 
им вјетар у леђа, па су 
послије нас добијали 
позиве и за друге градове, 
што је одлично. Некада је 

Библиотека прикупљала 
само дјела завичајних 
писаца с подручја 
Приједора, међутим, 
посљедње три године, 
пошто смо матична 
библиотека, чувамо и 
дјела завичајних писаца 
из шест локалних 
заједница регије 
Приједор, објављена 
икада. То је најбогатија 
збирка у Републици 
Српској", истиче Гордана 
Вила.
Приједорска библиотека 
располаже књижним 
фондом од 60.000 
библиотечких јединица, 
с тим да се дио књига, 
због мањка простора, 
налази у складиштима 
и недоступан је 
читаоцима. Имају око 
1.500 чланова.

КОНКУРС ОТВОРЕН ДО 20. 
МАЈА, РЕЗУЛТАТИ У ЈУНУ

Гордана Вила, директор НБ "Ћирило и Методије"

ПОДРШКА СЛИКАРИМА АМАТЕРИМА
"Трудимо се да наше промоције буду 
мултимедијалне, другачије него ра-
није, попраћене добром музиком и 
садржајним програмом. Одлучили 
смо да, осим академских, подржимо и 
сликаре аматере, тако да ће нам одсад 
скоро сваку промоцију пратити из-
ложба аматерских умјетника", рекла 
је директор НБ "Ћирило и Методије".

Катарина Балабан из 
Приједора ће, са још пет 
дјевојака, представљати 
наш град на музичком 
такмичењу "Ритам Европе", 

које ће бити одржано 
у Градишци, одакле 
долазе прошлогодишњи 
побједници. Катарини је 
ово трећи пут да учествује 
на овом такмичењу.
"Радосна сам и мислим да 

смо цуре и ја устабилиле 
наше односе и наступе. 
Очекујем да ове године 
имамо још боље резултате", 
рекла је ова млада вокална 
солисткиња.
Поред Катарине, на "Ритам 
Европе" иду Теа Јованић, 
Илеа Вуковић, Мартина 
Ђаковић, Лидија Липовац и 
Нада Студен. 
"Ритам Европе" је највећи 
телевизијски и музички 
програм, осмишљен по 
принципу "Евровизије". 
"Данас смо одабрали шест 
чланова и то је максимум. 
Они ће представљати 
једну од земаља Европе и 
спремаће се у Градишци, 
заједно са другарима 
из других 20 градова 
и општина", рекао је 

Лазар Веселиновић, 
шеф протокола и 
организације 
"Ритма Европе".
Такмичари ће 
се представити 
плесом, 
кореографијом 
и пјевачким 
способностима. 
Финално 
такмичење биће 
реализовано уз 
пренос уживо 
на Радио-телевизији 
Републике Српске, 
у октобру или 
новембру. Прије 
тога биће одржане 
припреме за 
такмичење.

Текст: Б. Дакић

Одржана аудиција за "Ритам Европе"

Текст: Деборах Совиљ

Текст: В.Н.
Народна библиотека "Ћирило и Методије", Прије-
дор, објавила је конкурс за избор и промоцију пу-
бликованих дјела завичајних писаца, којe ће ова 
установа промовисати у другој половини године. 
Дјела могу да буду из било ког жанра, али морају 
да задовоље књижевно-естетске стандарде, пору-
чују из приједорске библиотеке. 

Вила: промовисано преко двадесет 
завичајних писаца

ШЕСТ ПРИЈЕДОРЧАНКИ НА OВОГОДИШЊЕМ
ТАКМИЧЕЊУ

Аудиција окупила двадесетак 
учесника

Катарина Балабан по трећи пут 
на "Ритму Европе"

У Градској читаоници промови-
сана је књига ''Дајте ми отаџби-
ну моју'' у којој се налазе иза-
бране пјесме Сергеја Јесењина. 
Приређивач и преводилац је 
професор Владимир Крчковски.
''Као и сваки преводилац трудио 
сам се да тај превод буде што 
тачнији и да се задржи љепота 
Сергеја Јесењина, рима, звуч-
ност и све остало.  Надам се да 
је то прилично добро урађено'', 
наводи Крчковски.
Рецензент дјела је Перо Гверо, 
професор српског језика и књи-
жевности.
''Новина се састоји у свјежини 
језика, израза, у топлини тог из-
раза, емоционалности и у рит-
му и хармонији уопште'', додаје 
Перо. 
''Дајте ми отаџбину моју'' једно 
је од шест изабраних дјела која 
су прошла на конкурсу за из-
бор и промоцију публикованих 
дјела завичајних писаца прије-
дорске регије, наводе из Народ-
не библиотеке ''Ћирило и Мето-
дије''.
''И нама је задовољство што 
наша библиотека и даље промо-
више завичајне ауторе и драго 
ми је што је била присутна број-
на публика'', рекла је Ведрана 
Тошић, библиотекар завичајне 
збирке у Народној библиотеци 
''Ћирило и Методије''. 
Промоцију књиге употпуниле 
су и двије мини изложбе. Ријеч 
је о изложби аматерске ликовне 
умјетнице  Мирјане Латиновић 
и изложби фотографија из жи-
вота Сергеја Јесењина.

ПРОМОВИСАНА 
КЊИГА ''ДАЈТЕ 

МИ ОТАЏБИНУ 
МОЈУ''
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У Средњошколском центру 
Приједор приређена је 
изложба десетак ученичких 
паноа на тему " Култура 
сјећања - Јасеновац". 
Представници Школе 
и Српског просвјетног 
и културног друштва 
"Просвјета" из Приједора, 
одабрали су најбоље радове и 
ученике наградили књигама. 

Ученици су на паноима 
приказали страдање 
српске нејачи у Јасеновцу. 
Користили су фотографије, 
цртеже и текстове који 
говоре о овом логору смрти 
из Другог свјетског рата и 
усташким злочинима, уз 
поруку да се то никоме не 
понови. 
"Уложили смо много труда 

и драго нам је што смо 
побиједили. Настојали смо да 
дочарамо сву муку и патње 
које су трпјели логораши ", 
рекла је ученица Кристина 
Јањић, која је са четворо 
школских другова урадила 
побједнички пано.
Према препоруци 
Републичког педагошког 
завода, школе би требало 
да обиљежавају догађаје 
који су везани за културу 

сјећања и пробој логораша 
из Јасеновца. Професор 
Бранислав Кецман сматра 
да би што више образовних 
установа требало да се 
одазове, с циљем да се 
страдање српског народа 
не заборави. Изложба 
паноа постављена је на 
још један тежак датум у 
српској историји, на 24. 
март и годишњицу НАТО 
бомбардовања СР Југославије.

Текст: Д. Совиљ

ВАЖНО ЊЕГОВАТИ КУЛТУРУ СЈЕЋАЊА 
У Средњошколском центру постављена изложба о Јасеновцу

"Препоручио бих свима 
да дођу у позориште, јер 
ми смо огледало друштва, 
можемо да усмјеримо 
људе на неки други начин 
размишљања, да укажемо 
на неке актуелности и 
грешке у самом друштву", 

рекао је Срђан Књегињић, 
директор Позоришта 
Приједор, поводом 27. 
марта, Свјетског дана 
позоришта. 
"Поводом пола вијека 
приједорског позоришта, 
објављено је издање 

монографије од 1953. до 
2003. године, али ће на 
Фестивалу позоришта, 
вјероватно у другој 
половини октобра, бити 
промовисано допуњено 
издање од 2003. до 
2023. године", рекао је 
Књегињић. Он је за април 
најавио премијеру дјечије 
представе "Мала принцеза", 
а у Позоришту намјеравају 
сваке године радити 
представе за најмлађе, јер 
су дјеца, како каже Срђан 
Књегињић, заслужила 
такве садржаје. 
У Позоришту Приједор 
рачунају на вјерну публику 
која редовно прати њихов 
репертоар, као и гостујуће 

представе.
"Оно што ми не можемо 
да стигнемо, онда то 
узмемо са стране тако 
да гледаоцима дајемо 
комплетну позоришну 
слику. Свакако да треба 
радити на позоришној 
публици, односно 
формирати је од малих 
ногу. То је дуготрајан 
процес, јер не може ништа 
да се деси за годину-двије. 
Потребно је деценију и по 
отприлике да формирамо 
позоришни укус код 
младих, тако да они буду 
добра позоришна публика, 
гдје год да оду", сматра 
Књегињић.

БИТАН ЈЕ 
КВАЛИТЕТАН ТЕКСТ
Када бирају представу 
коју ће припремати, 
битно им је да текст 
буде квалитетан, јер 
садржај је тај који даје 
умјетнички печат, 
рекао је директорПозо-
ришта Приједор.

Књегињић: у априлу 
премијера дјечије представе

Књиге за ауторе најбољих паноа

У ОКТОБРУ ФЕСТИВАЛ 
ПОЗОРИШТА И ДОПУЊЕНА 
МОНОГРАФИЈА

Текст: Деборах Совиљ

Ове године, приједорска позоришна кућа обиљежава 
седам деценија рада. У октобру ће бити организован 
Фестивал позоришта "Златна вила", каже Срђан Кње-
гињић, директор, а тада ће бити промовисана и моно-
графија Позоришта Приједор.

Срђан Књегињић, директор Позоришта Приједор

Седам деценија градског позоришта
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Копови Рудника жељезне руде 
"Љубија" поново су активни 
након 30 година, а покретање 
производње може се очекивати 
за нека два мјесеца, најавили 
су из Компаније "Арцелор 
Mитaл". Већ годину дана на 
копу "Цигануша" интензивно 
се ради на припреми терена 
за истраживање.
"Покретање производње доста 
ће значити за Град Приједор. 
Имаћемо континуитет 
наставка производње и 
имаћемо перспективу да 
додатним истраживањима 
наставимо експлоатацију у 
наредним годинама", рекао 
је Милан Вуковић, технички 
руководилац површинског 
копа "Цигануша".
Концесионар је Компанија 

"Арцелор Mитал", а уговор је 
потписан на шест година и 
експолоатацију три милиона 
тона руде. 
"Ово је можда повратак на 
неке старе стазе, када смо 
имали три рудника. Сада ћемо 
имати два. Дефинитивно би 
продужили животни вијек 
рударења. Битно је да се 
рударство, које је овдје живјело 
100 година, продужи за неких 
10 до 15 година. Знамо ми 
шта то значи и за овај град 

и становништво", истакао је 
Младен Јелача, генерални 
директор ове компаније.
Покретање рудника у 

Љубији значиће много за ово 
мјесто, Град Приједор, али 
и Републику Српску, сматра 
ресорни министар. Тврди и 
да ће поново бити покренута 
докапитализација "Љубије"
"Влади је стратешки интерес 
да ојача рудник "Љубија", као 

своје предузеће. Желимо 
на тај начин, развијајући 
конкурентност у пословању, 
довести до бољих резултата 
Компаније "Арцелор Mитал", а 
на тај начин и до побољшања 
општих прилика које су везане 
за рударску производњу", рекао 
је Петар Ђокић, министар 
енергетике и рударства 
Републике Српске.
Покретање Рудника жељезне 
руде "Љубија" оживјело би 
ово мјесто у којем је вријеме 
стало када су са радом стали и 
стројеви у руднику.

Текст: Бранка Дакић

Након 30 година

Мјештани поновили да се противе руднику мрког угља

СТАРИ СЈАЈ...
Некада је Љубија градила Прије-
дор и Бањалуку, захваљујући руд-
нику. Тешко је очекивати да ће 
ова варошица повратити стари 
сјај, али ће покретање рударске 
произодње много значити.

У ЈУНУ ПОЧЕТАК 
ПРОИЗВОДЊЕ У 
РУДНИЦИМА У 
ЉУБИЈИ

Јелача: Продужићемо рударење на 
подручју Приједора

Ђокић: Нисмо одустали од 
докапитализације

Мјештани поткозарских села 
окупили су се прије неколико 
дана  на локалитету Језерине 
на Буковој Коси, мјесту гдје су 
пронађени посмртни остаци 
из Другог свјетског рата и 
поручили још једном да не 
желе рудник мрког уља на 
овом мјесту. 
Данка Вукадиновић, потомак 
је жртава усташког покоља 
на Језеринама током Другог 
свјетског рата. На овом 
локалитету вршиће се 
истраживање руде и постоји 
могућност отварања рудника 
мрког угља. Она и други 
окупљени мјештани Великог 
Паланчишта и околних села 
поручили су да не желе рудник 
на овом подручју.
"Мој ђед и још пар породица 

су ископали и воловским 
колима пренијели кости на 
партизанско гробље", истакла 
је она.
Мјештани су поновили и 
то да би отварање рудника 
довело до исељавања 
становништва са овог 
подручја.
Овдје неће моћи остати 
да се живи. Ово рудиште 
је угаљ који у себи 
има велику количину 
сумпора. Стручњаци 
кажу од седам до осам 
одсто, а струка дозвољава 
четири одсто", сматра 
Ранко Стојановић из 
Великог Паланчишта.
У питању је само 
истраживање и неће 
ништа бити урађено на 
штету мјештана, увјерава 
ресорни министар.

"Ни у којем случају грађани 
не треба да брину да ће неко 
радити мимо процедура и 
ништа не може бити урађено 
мимо закона", рекао је Петар 
Ђокић, министар енергетике 

и рударства Републике Српске.
Из приједорске Градске управе 
раније су, такође, истицали да 
мјештани немају разлога за 
бригу.

Текст: Б. Дакић

НАДЛЕЖНИ ПОРУЧИЛИ ДА НИШТА НЕЋЕ БИТИ УРАЂЕНО НА ШТЕТУ МЈЕШТАНА

Нећемо рудник 
на мјесту гдје 
су пронађени 
посмтни 
остаци
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Предузеће „Комуналне 
услуге“ из Приједора прошлу 
годину завршило је успјешно 
и остварило је пословну 
добит од око 28.000 КМ. Из 
овог предузећа кажу да су 
повећали обим услуга које 
нуде, али и да ће због општег 
поскупљења тражити већу 
цијену за одвоз отпада и 
остале услуге. 
Ово предузеће  прошле 
године је имало око 5.500.000 
КМ прихода, док су расходи 
достигли 5.470.000 КМ. 
Директор овог предузећа 
Далибор Грабеж каже да су 
упркос бројним потешкоћама, 
као што су поскупљње горива 

и повећање најниже цијене 
рада, ипак у плусу. Наводи да 
приход имају и од изградње 
дјечијих игралишта и од 
кровопокривачких радова.
„Успјешно то радимо и надамо 
се да ће то и ове године бити 
један значајан приход који 
ће „Комунално предузеће“ 
да оствари. Ребалансом 
буџета дошло је до повећања 
заједничке комуналне 
потрошње и имали смо једно 
благо повећање цијена смећа 
за категорије домаћинстава. 
На почетку године дочекала 
нас је  и нова цијена рада“, 
каже он.
Грабеж наводи да ће 
„Комунално предузеће“ 
тражити од локалне управе у 

наредном периоду да одобри 
повећање цијена услуга овог 
предузећа.
„Бићемо принуђени да 
подигнемо цијене наших 
услуга како за категорије 
домаћинстава, привредни, 
друштвени сектор тако и 
одређених цјеновника када су 
упитању услуге које вршимо 
на градском гробљу“, каже 
Грабеж.
Додаје да уназад двије 
године нису повећали број 
запослених на неодређено 
вријеме. Тврди да су због 
повећања врста услуга које 
нуде принуђени да у сезони 
ангажују око 11 радника 
на одређено вријеме или 
уговором о дјелу. 
„Ја сам затекао 164 радника 
на неодређено, а прошлу 
календарску годину смо 
завршили са 161 радником. 
Имали смо потребу за 
ангажовањем сезонске 
радне снаге и то су радници 
који су радили уговором на 
одређено. У зимском периоду, 
новембар, децембар, јануар 
и фебруар, када немамо 
потребе за радном снагом, 
тим људима истиче уговор и 
не ангажујемо их“, каже он. 
Од укупног прихода 
„Комуналног предузећа“ 

чак 75 одсто остварује Радна 
јединица "Jавна хигијена" у 
оквиру које је и прикупљање 
и одвоз отпада.  Руководилац 
радне јединце "Јавна 
хигијена" Немања Брдар каже 
да на располагању имају 12 
радних возила.
„Возни парк није сада у 
неком идеалном стању, али 
трудимо се одржавати га 
што боље можемо и да  наша 
исплативост на терену буде 
боља. Свакодневно смо на 
терену, нама је и недјеља 
радна“, каже Брдар.

На подручју града на 
Сани почела је санација 
удраних рупа које су настале 
током зиме. Из Градске 
управе поручују да ће бити 
поправљена оштећења која 
уоче радници из надлежног 
Одјељења, али и она која им 
пријаве грађани или Савјети 
мјесних заједница. Начелник 
Одјељења за саобраћај и 
комуналне послове града 
Приједора Драгослав Кабић 
наводи да се ови радови 
иначе обављају у априлу, 
али да су већ почели због 
повољних временских 
прилика. 
„Стручна лица из надлежног 

Одјељења обилазе 
саобраћајнице 
и тамо гдје уоче 
оштећења дајемо 
налог предузећу које 
има уговор са градом 
да врши поправку 
саобраћајница, односно 
крпање саобраћајница.  
Сви грађани Приједора 
могу пријавити 
Одјељењу оштећења 
на саобраћајницама, 
а стручне екипе 
сниме стање и ми 
онда дајемо налог 
предузећу да поправи 
те саобраћајнице“, каже 
Кабић.
Он додаје да су 
бројни планови на 

уређењу путне 
инфраструктуре. 
Ускоро почиње 
замјена дотрајалих 
цијеви комуналне 
инфраструктуре у 
Улици Митрополита 
Петра Зимоњића , а 
након тога и читава ова 
улица на Пећанима 
добиће нови изглед. 
„Исто тако у наредном 

периоду извршићемо 
реконструкцију Улице 
Илије Бурсаћа. То је улица 
од „Козарског вјесника“, 
односно од Црвеног солитера 
према обали Сане. Она 
је у лошем стању, али 
имамо срећу да је тамо 
комунална инфраструктура 
замијењена.  Потребно 
је само реконструисати 
саобраћајницу. Исто тако 

за неких пет, шест дана 
крећемо са асфалтирањем 
саобраћајница за које имамо 
уговор од прије годину 
дана, односно идемо у други 
појединачни уговор са 
предузећем „Приједорпутеви“ 
које је добило овај тендер и 
асфалтираћемо 18 путних 
праваца до љета“, поручио је 
Кабић.

Текст: Бојана Мајсторовић

„Комунално предузеће“ је осно-
вало и посебну радну једницу 
Градска гробља. Циљ је кажу да 
Градско гробље и гробље на Па-
шинцу боље уреде,  јер је у ра-
нијем периоду било примједби 
грађана и одборника.

Текст: Б. Мајсторовић

ПОВЕЋАЛИ ОБИМ УСЛУГА

ПОЧЕЛА САНАЦИЈА УЛИЦА

„КОМУНАЛНЕ УСЛУГЕ“ - Прошлу годину пословали позитивно

Камиони за одвоз отпада

Санација рупа

Далибор Грабеж

Драгослав Кабић
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Вишечланој породици из Будимлић 
Јапре потребна је наша помоћ. 
Мајка Емина Штиковац преминула 
је, ове седмице, након порода. Иза 
ње је остао супруг Драган и седморо 
дјеце. Ова породица живи у тешким 
условима и потребна им је помоћ. 
Потребно је да им се обезбиједи 
храна, нарочито за новорођенче. 

Новац можете уплатити на 
жиро-рачун:

5351-5810-0370-7893 
Рајфајзен банка, на име Драган 
Штиковац или позвати Драгана 
на број телефона 

066/406-972

ПОМОЗИМО ПОРОДИЦИ 
ШТИКОВАЦ!

Ива Драгојевић, ученик другог разреда 
смјер техничар информационих 

технологија у Електротехничкој 
школи Приједор, освојила је 
прво мјесто на регионалном 
такмичењу из српског 
језика и друго мјесто на 
такмичењу из математике 
и физике.  Нe крије 
задовољство што се 
рад и труд исплатио 
и што има прилику 
да се представи на 
републичком такмичењу. 
"Мени ови резултати 
много значе. Мимо 
ове школе похађам 
Музичку школу "Саво 
Балабан" и освојила 
сам бројне награде. 
Ова такмичења била су 

ми прилика да покажем своје знање 
и из других предмета. Иако ми је 
распоред у школским обавезама 

густ, трудим се да постигнем 
све и ово су резултати мог 

рада и труда", рекла је она. 
Ивин другар Марко 
Бабић пласирао се на 
републичко такмичење 
из информатике. На 
регионалном такмичењу 
освојио је треће мјесто. 
Осим редовне наставе, 
активан је и у школској 
секцији. 
"Јако ме интересује 
овај смјер и много ми 
значи успјех који сам 
остварио на такмичењу 
из програмирања. 
Као и то што сам 

имао прилику да покажем своје знање 
и вјештине које стичем у овој школи. 
Такмичења су добра за нас ученике, јер 
и кроз такмичења много тога научимо", 
додаје он.  
Велико је ово признање и за професоре 
ове школе, који посвећују много пажње 
у раду са ученицима, како у редовној 
настави, тако и у бројним секцијама по 
којима се ова школа истиче у Српској.
"Искрено, волим свој позив и волим што 
ученици воле физику. Срећан сам када 
остваре добре резултате на такмичењима. 

Савјет ученика Угоститељско-економске 
школе Приједор организовао је акцију 
прикупљања новчаних средстава за 
помоћ Турској и Сирији које су погођене 
тешким земљотресом. Ученици 
истичу да су слике које су гледали 
биле потресне и да је покретање 
хуманитарне акције нешто најмање 
што су они могли урадити. 
''Већ скоро два мјесеца смо свједоци 
страдања становништа у Турској и 
Сирији. Одлучили смо да покренемо 
акцију прикупљања новчаних 
средстава која ће бити пребачена на 
жиро рачун Црвеног крста Приједор'', 
рекао је Огњен Шиљеговић, ученик 

Угоститељско-економске школе Приједор. 
''Важно нам је да развијамо код 
ученика тај хумани дух и једноставно 
солидарност коју они треба да покажу, 
не само људима у свом окружењу, 
него и некима који су мало даље. 
Чињеница је да су слике из Турске 
биле ужасне и дјеца су реаговала 
емотивно и са жељом да помогну и 
ми ћемо то увијек подржати '', додала 
је Бранка Ковачевић, библиотекар 
у Угоститељско-економској школи 
Приједор. 
Ученици Угоститељско-економске школе 
Приједор препознатљиви су по томе 
да често учествују, али и покрећу 
хуманитарне акције. 

Ученици Електротехничке школе Приједор остварили су запажене резултате на ре-
гионалном такмичењу ученика средњих школа из математике, физике, информа-
тике и српског језика. Осам ученика ове школе пласирало се на републичко такми-
чење из поменутих предмета. 

Текст: Мирјана Шодић

УЧЕНИЦИ ПРИКУПЉАЛИ 
НОВЧАНА СРЕДСТВА 
ЗА СТАНОВНИШТВО У 
ТУРСКОЈ И СИРИЈИ 

ОСАМ УЧЕНИКА ПЛАСИРАЛО СЕ НА РЕПУБЛИЧКО ТАКМИЧЕЊЕ
Успјех Електротехничке школе

Текст: В. Нишевић

Физичари

Информатичари
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Покушавамо да кроз што више секција, 
сада имамо и шаховску секцију (смијех), 
барем мало ученике да ослободимо. Да 
буду што креативнији и да заволе боравак 
у школи", рекао је Младен Карајица, 
професор физике у Електротехничкој 
школи. 
"Припремали смо се од почетка ове 
школске године. Срећна сам и поносна 
на успјех наших ученика, зато што 
је ово стручна и техничка школа и 
ученици претежно иду на такмичења 
из стручних предмета. Имамо ученике 

који су успјешни на такмичењима из 
српског језика. Ријеч је о љубитељима 
матерњег језика који су уложили велики 
труд", истакла је Ирена Станковић, 
професор српског језика и књижевности 
у Електротехничкој школи Приједор. 
У току припреме за републичко 
такмичење 
Понос не крије ни Зоран Мршић, 
директор Електротехничке школе која 
броји 407 ученика. Ова средња школа 
једна је од најопремљенијих у Српској, а 
образовање се реализује комбиновањем 
стручно-теоријске и практичне наставе. 
Ова школа посљедњих година постаје 
интересантнија и за дјевојчице. 
"Јесмо техничка школа, али успјеси 
из општеобразовних предмета су нам 
итекако битни. Показали смо да школа 
пружа ширину у погледу стицања знања 
и квалитетнијег припремања наших 

ученика и будућих студената за неко 
будуће занимање које не мора бити 
из области електротехнике. Честитам 
ученицима и професорима на овом 
успјеху", додао је Мршић. 
Осим на републичком такмичењу, 
ученици Електротехничке школе 
представиће се и на Сајму иновација 
"ИНОСТ МЛАДИХ" у Бањалуци.

Новац можете уплатити на 
жиро-рачун:

5351-5810-0370-7893 
Рајфајзен банка, на име Драган 
Штиковац или позвати Драгана 
на број телефона 

066/406-972

ПОРОДИЦИ 
ШТИКОВАЦ!

Ученици Електротехничке школе Приједор остварили су запажене резултате на ре-
гионалном такмичењу ученика средњих школа из математике, физике, информа-
тике и српског језика. Осам ученика ове школе пласирало се на републичко такми-
чење из поменутих предмета. 

Ива Драгојевић 
иде на регио-
нално такми-
чење из три 
предмета 

Поводом обиљежавања четвртог априла, Дана 
полиције МУП РС, Полицијска управа Приједор 
организује акцију добровољног даривања крви. 
'' Крв сам даровао до сада једанаест пута. Самим 
учествовањем у овој акцији показујемо да смо у 
служби грађана и да смо на неки начин спремни 
да помогнемо, а не само да пишемо казне као што 
неки мисле'', рекао је Никша Грујичић, припадник 
ПУ Приједор. 
Акцији се редовно одазива велики број 
полицијских службеника, наводе из Полицијске 
управе Приједор. 
'' Одазивамо се свакој акцији даривања крви. 
У оквиру ове акције овај пут  крв ће дати 78 
полицијских службеника '', додала је Звездана 
Алендаревић, портпарол ПУ Приједор. 
Учешћем у овој акцији Полицијски службеници 
показују да је поред свакодневних полицијских 
послова и задатака пружање помоћи и спасавње 
људских живота на првом мјесту.

Текст: Мирјана Шодић

ПРИПАДНИЦИ ПУ 
ПРИЈЕДОР ДАРОВАЛИ 
ДРАГОЦЈЕНУ ТЕЧНОСТ

ОСАМ УЧЕНИКА ПЛАСИРАЛО СЕ НА РЕПУБЛИЧКО ТАКМИЧЕЊЕ
Успјех Електротехничке школе

Математичари

Ученици показали изузетно 
знање из српског језика 

Текст: В.Н.
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За највећи хришћански 
празник Васкрс, који ће бити 
обиљежен наредног мјесеца, 
биће већа потражња 
за јајима. Домаћа 
јаја тренутно 
коштају пола марке,  
а она са фарме су 
јефтинија за десет 
фенинга. 
Они који 
продају 
јаја 
сматрају 
да неће бити 

увећана њихова цијене уочи 
Васкрса. 

Закупци штандова на 
пијаци на Пећанима 

надају се да ће купаца 
бити више неколико 
дана уочи Васкрса 
јер се домаћа јаја, 
због свјетлије боје, 

траже више за 
шарање. На 
штандовима 

нуде и боје за јаја 
које коштају пола 

марке, док су прошле 

године била 30 фенинга. И 
цијена јаја је већа у односу 
на прошлу годину за десет 
фенинга. Јованка Малиновић 
прича да на пијаци на 
Пећанима продаје домаћа јаја 
са имања у Орловачи.
„Прошле су године била 40 
фенинга, а ове су године 
50 фенинга тако да је мала 
разлика у цијени, а све је 
поскупило. Сада не би требало 
да поскупе јаја пошто сада 
кокоши носе и вани ходају, 
хране се више вани“, каже 
Малиновићева.
Домаћи фармери такође 
поручују да неће повећати 
цијену јаја. Власник фарме 
кока носиља Милош Тубић 
прича да јаја у велепродаји 
продају за 29 фенинга, док 
их потрошачи у тржним 
центрима купују за 39 
фенинга. 
„Ми ћемо наше купце што 

се тиче Васкрса, као и до 
сада, испоштовати са истом 
цијеном јаја, неће бити са 
наше стране поскупљења, с 
тим да је могуће да дође до 
неких поскупљења јаја због 
оних купаца који добављају 
са неке друге стране јаја и из 
тог разлога што ће вјероватно 
бити несташица јаја“, наводи 
Тубић. 

Текст: Бојана Мајсторовић

ЦИЈЕНА ЈАЈА УОЧИ 
ВАСКРСА ОСТАЈЕ ИСТА

Произвођачи не најављују поскупљења

ПОСКУПЉЕЊЕ ЖИТАРИ-
ЦА "УГАСИЛО" ФАРМЕ
Фармери кажу да су прошле 
године због поскупљења жи-
тарица многи угасили фар-
ме кока носиља јер је цијена 
јаја била иста до октобра. Тек  
тада је увећана за седам фе-
нинга. Затварање већег броја 
фарми је и разлог што нема 
залиха јаја за овогодишњи 
Васкрс. Јована Малиновић

Милош Тубић

Ради оно што волиш и 
кад тад ће све то бити 
запажено. Најбољи 
примјер за то је 
Небојша Алексић, 

секретар 
СКУД-а 

''Др Младен 
Стојановић'' 

који је недавно 
у Банском двору 
добио највише 
признање. Ријеч 

је о плакети Савеза 
аматерских културно-

умјетничких друштава 
Републике Српске. 
'' Четрдесет шест година сам 

члан друштва, а секретар 
тридесет година. 

Признање ми је 
само доказ да 

неко прати 
оно чиме 
се бавим и 
колико  је 
то значајно. 

Сјећам се 

ратне 1992.године и зграде 
друштва која је била тотално 
уништена. Није било стакла, 
пола секција се расуло, није 
било оркестра, а ни новца. Сви 
заједно успјели смо некако да 
радимо и већ у јуну те године 
смо имали наступ. Од тада се 
ради непрекидно. Током рата 
смо имали битку са разним 
потешкоћама. Имао сам и 
разних понуда да пређем да 
радим, али једноставно нисам 
никада могао да се одвојим од 

друштва'', прича Алексић. 
Додаје, да у просторијама 
СКУД-а настају најљепше 
успомене, те да заједно 
рјешавају све проблеме. 

Небојша Алексић, секретар СКУД-а ''Др Младен Стојановић'', добитник највишег признање за дугогодишњи рад

 "ИМАО САМ РАЗНИХ ПОНУДА, АЛИ НИСАМ МОГАО ДА СЕ ОДВОЈИМ ОД СКУД-А"

''Сви који воле да пјевају, играју и 
свирају нека дођу у наше просторије 
врло радо ћемо их примити'', 
поручује Алексић

СКУД ДРУГА КУЋА ЗА АЛЕКСИЋА
Српско културно-умјетничко друштво ''Др Младен 
Стојановић'' друга је кућа за Алексића. Упркос свим 
потешкоћама, није је напустио, а по свему судећи остаће 
ту још дуги низ година. Поручује својим суграђанима 
да никада не одустају од онога што воле, јер увијек је 
лакше радити оно што вас испуњава и чини сретним. 

1985. година, забава Друштва у Хотелу

Текст: В. Нишевић
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Вртоглава поскупљења још 
више су нарушила куповну моћ 
грађана. Све је више оних коју 
поврће купују на комад, а месо на 
грам. Повољније цијене грађани 
"лове" на акцијама, кажу трговци.
"У посљедње вријеме, да. Грађани 
углавном долазе са списковима и 
гледају шта је на акцији. Имамо 
скупљу и јефтинију робу, али 
углавном иде јефтинија. Због 
тренутне ситуације, грађани 
гледају чак и у пет фенинга да 
је јефтиније то што купују", каже 
трговац Маријана Милић.
Купује колико ко може. 
Приједорчани с којим смо 
разговарали признају да воде 
рачуна о квалитети производа, 
али да због високих цијена, 
основне животне намирнице 
купују у мањим количинама. 
"Водим рачуна и о квалитету 
производа и о цијени. Колико 
новца, толико и музике, што 
кажу. У посљедње вријеме све 

више калкулишем", каже један 
суграђанин. 
Због свјетске кризе и инфлације, 
то је и очекивано. Тренд 
поскупљења не јењава од 2020. 
године, а јаз између примања 
и трошкова живота све је већи, 
кажу у Удружењу за заштиту 

потрошача "Дон". 
"Ако причамо о нашим 
пензионерима, са најнижом 
пензијом уз основне трошкове и 
трошкове за лијекове, колико им 
уопште новца остане за храну? 
Ако причамо о породици са два 
или три члана, у којој ради један 

члан и прима најнижу плату, 
па чак и ако прима просјечну 
плату, долазимо на исти ниво, 
јер ће два или три члана више и 
потрошити. Причамо заправо о 
голом преживљавању. Преостало 
нам је да обраћамо пажњу да ли 
са то новца што имамо, можемо 
да купимо одређен производ, 
како бисмо прегурали мјесец и 
како не би отишли у дужничко 
ропство", истиче Муриса Марић, 
извршни директор "ДОН-а". 

Инфлација која 
тренутно у БиХ из-
носи око 15 одсто, 

још није достигла свој 
врхунац и треба га оче-
кивати током ове године, 

кажу економисти. То ће се 
највише манифестовати кроз 

нови раст цијена основних животних намир-
ница и трошкова живота. 

ХРАНУ СВЕ ВИШЕ 

КУПУЈУ НА АКЦИЈАМА 
Куповна моћ грађана све мања 

Текст: Мирјана Шодић 

Како су грађани БиХ до сада трећину својих прихода издвајали за 
куповину животних потрепштина, а да су цијене хране у неким 
случајевима и удуплане, мораће се правити селекција купљених 
ствари, сматрају економисти.

Небојша Алексић, секретар СКУД-а ''Др Младен Стојановић'', добитник највишег признање за дугогодишњи рад

''Имамо око 400 чланова. Сви 
смо као једно. На годишњем 
нивоу одржимо 1000 проба. 
Наши чланови су веома 
квалитетни и то показују на 

сваком наступу и на разним 
фестивалима. Путовања су 
нам нешто посебно, ту се 
стварају пријатељства за 
цијели живот. Посветио сам 

свој живот култури и да се могу 
вратити на почетак све бих 
исто урадио'', додаје Алексић.
Чланови СКУД-а ''Др Младен 
Стојановић'' за Алексића 
имају само ријечи хвале. Кажу 
да им је он ослонац у сваком 
моменту и да је ту и за друга 

животна питања, а не само за 
она која се тичу културе. 
'' Члан сам од 2005. године. Нешу 
сам знала из виђења, у вријеме 
док сам била  средњошколка. 
О њему могу да кажем само 
најбоље. Увијек је ту као друг, 
сарадник, подршка, ту је за 
било какве развојне идеје. 
Доста смо путовали заједно. 
Увијек ми је у просторијама 
СКУД-а пријатно и увијек ту 
идем с радошћу. Нешо нас све 
ту окупља '', додаје Сњежана 
Хрваћанин, дугогодишњи 
члан СКУД-а ''Др Младен 

Стојановић''.
Дванаест година у друштву је  
и Теодора Тодоровић. Прича 
да је Нешу упознала када се 
одлучила да дође и постане 
њихов члан. 
''Он је био ту и као увијек 
дочекао ме је са осмијехом. 
Позитиван је, ведар. Неко ко 
нас увијек подржава, ко нам је 
увијек ту. Значи нам то пуно, 
јер је битно да имамо некога 
ко се разумије у све у то и да 
нам пружи подршку. Ту је и 
да нас утјеши ако имамо неки 
проблем'', додаје Теодора.

 "ИМАО САМ РАЗНИХ ПОНУДА, АЛИ НИСАМ МОГАО ДА СЕ ОДВОЈИМ ОД СКУД-А"

СКУД ДРУГА КУЋА ЗА АЛЕКСИЋА
Српско културно-умјетничко друштво ''Др Младен 
Стојановић'' друга је кућа за Алексића. Упркос свим 
потешкоћама, није је напустио, а по свему судећи остаће 
ту још дуги низ година. Поручује својим суграђанима 
да никада не одустају од онога што воле, јер увијек је 
лакше радити оно што вас испуњава и чини сретним. 

Алексић у Ваљеву 1979. године
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Кориштење аутосједалица дупло 
умањује ризик од смртних повреда 
код дјеце у саобраћајним незгодама.  
Кориштење аутосједалица обавезно 
је за дјецу до пет година живота, док 
су подметачи обавезни за дјецу до 
12 година. Међутим, има возача који 
крше ове законске прописе, а тиме 
и угрожавају живот дјеце коју возе у 
аутомобилима.

Дјеца до 12 година 
не смију током 

вожње бити на 
мјесту поред 
возача. Изузетак 
су бебе до друге 
године живота. 
Оне могу бити на 

мјесту сувозача у 
возилу које нема 

активан ваздушни 
јастук, али у причвршћеним 
сједалицама и окренутим  у супротном 
правцу од смјера кретања возила.
 „Дјеца млађа од пет година морају да 
се превозе у сједалицама на задњем 
сједишту путничког аутомобила, морају 
бити везана, сједалице морају бити 
причвршећене за сједало сигурносним 
појасом у три тачке или посебним 
тачкама за возило. Дјеца од пет до 
12 година се смију превозити на 
задњем сједишту тако да су везани 
сигурносним појасима или да се користе 
посебни подметачи сједалица који 
омогућавају да се дјеца могу безбједно 
свезати појасом у возилу“, рекао је 
Дејан Вујичић, замјеник командира 
Полицијске станице за безбједност 
саобраћаја Приједор.
Додаје да возачи који не возе дјецу у 
аутосједалицама плаћају казну у износу 
од 40 КМ, док је казна за оне који возе 
дјецу млађу од 12 година на мјесту 
сувозача 400 КМ.
„У току 2022. године на нивоу ПУ 
Приједор имали смо санкционисано 348 
возача, док у овом периоду 2023. године 
имамо санкционисаних 45 возача који 
нису поштовали законске одредбе“, каже 
Вујичић.

Из Агенције за безбједност саобраћаја 
Републике Српске наводе да се за 
превоз дјеце млађе 
од три године 
аутосједалице 
користе у 79, 5 
одсто случајева, 
док је за дјецу 
до 12 година тај 
постотак мањи 
и износи 46,5  
одсто.
 „Истраживања 
показују да дјеца у 
аутомобилу најчешће 
страдају због некориштења заштитних 
система, дакле дјечијих аутосједалица, 
појасева, или приликом вожње на 
непрописан начин, дакле на предњем 
сједишту, у наручју возача и сувозача, 
Резултати истраживања говоре да 
употреба система заштите смањује 
ризик од смртног страдања дјеце  у 
саобраћајним незгодама до 54 одсто, 
а код беба до 71 одсто у односу на 
некориштење заштитних система“, каже 
руководилац Одсјека за возаче, путеве 
и возила у Агенцији за безбједност 
саобраћаја РС Никола Торбица.

Текст: Бојана Мајсторовић

АУТОСЈЕДАЛИЦЕ ПОВЕЋАВАЈУ БЕЗБЈЕДНОСТ НАЈМЛАЂИХ ПУТНИКА

СЈЕДАЛИЦЕ СЕ МОРАЈУ 
ПРАВИЛНО КОРИСТИТИ 

Из Агенције истичу да је веома битно 
правилно користисти аутосједалице које 
су сврстане у четири категорије према 
узрасту и тежини најмлађих.  На путеви-
ма ЕУ у посљедњих 10 година  страдало је 
8.100 дјеце, од чега су њих пола били пут-
ници у возилу , трећина су били пјешаци, 
а остали су били бициклисти.

У овој години санкционисано 45 возача

"Ради се о озбиљном 
инвеститору који годинама 
послује у Републици Српској. 
Недавно сам се састао са 
италијанским инвеститорима 
у Козарској Дубици и оно што 
се њима свидјело јесте то што 
смо добри домаћини. Било 
који инвеститор да овдје дође 
овдје, има службеника који 
их прати читаво вријеме и са 
њима обавља све процедуре 
око документације и осталог", 
рекао је Раденко Рељић, 
начелник општине Козарска 
Дубица. 
У првој фази производње 
планирано је запошљавање 
око 30 радника, а у будућности 
и више. У Одсјеку за привреду, 
инвестиције и развој општине 

Козарска 
Дубица могу се 
пријавити особе 
заинтересоване за 
позиције шефа 
погона, 

електричари, 
вариоци и 
складиштари.
"До сада нам 
се јавило пет 
радника, који 
би ускоро 
могли почети 

са обуком у погонима ове 
компаније у Градишци, 
како би били спремни 
за почетак производње у 
Козарској Дубици. Компанија 
ће организовати и курс 

италијанског језика за 
будуће раднике", истакао је 
Емир Кочан, шеф Одсјека 
за привреду, инвестиције 
и развој општине 
Козарска Дубица. 
Најављено је да ће 

инвеститор у објекат 
уложити још око милион 
КМ, као и у производни 
погон. План је да до краја 
године објекат буде уређен, 
када се очекује покретање 
производње. 

Текст: М. Шодић 

Пословни објекат некадашње "Механике" у Козарској Дубици за 1,5 милиона КМ купила је италијанска компа-
нија "Iron Products". Ријеч о предузећу из области металопрерађивачког сектора, које је извозно оријентисано.

ИТАЛИЈАНИ ПОКРЕЋУ ПРОИЗВОДЊУ У КОЗАРСКОЈ ДУБИЦИ
Инвестиција вриједна 4,5 милиона КМ

Рељић и Кочан
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Амбасадор Грчке у БиХ 
Димитриос Папандреу 
боравио је у Приједору гдје 
је присуствовао панел-
дискусији на тему "Грчки 
језик као темељ образовања" 
коју је организовало Удружење 
"Српско-грчко братство и 
пријатељство" из Приједора. 
"Надамо се да ће град Приједор 
добити парк српско-грчког 
братства и пријатељства. То je 
био знак захвалности Грчкој 
и грчком народу за све оно 
што се дешавало деведесетих 
година, а грчки народ је 
био уз нас", рекао је Жарко 
Ковачевић, члан Управног 
одбора овог Удружења. 
Папандреу је обишао и 
изложбу фотографија "Грчка и 
ми", која је била постављена у 
Грчком кутку.
Фотографије свједоче о 
нераскидивим везама два 
народа, нарочито током и 
послије рата на овом подручју, 

када су дјеца из породица 
погинулих бораца одлазила у 
Грчку.
"Сама изложба нама, дјеци 
која су боравила у Грчкој 
значи доста, као и људима који 
су у том периоду обнашали 
одређене функције. Тада је 
код нас био завршетак рата 
и ми смо се тада осјећали 
срећно и задовољно. Грчке 
породице су нас одлично 
примиле", рекао је Мирко 
Милоица,члан Управног 
одбора овог удружења.
Изложба је уприличена 
поводом 25. марта, 
Националног дана Грчке. 
Иначе, 25. март у овој земљи се 
прославља у знак сјећања на 
почетак рата за независност 
од Отоманског царства.
"Иначе, 1821. године 
патријарх из Патре, у којем 

сам и ја био као дијете и 
из којег долази амбасадор 
Грчке, Димитрис Папандреу, 
благославио је устаничку 
заставу и они су уз повике 
"Слобода или смрт" кренули 
да се боре за независност, коју 
су извојевали 1829., а 1830. 
године Грчка је призната", 
подсјетио је Небојша 
Савановић, предсједник 
Удружења "Српско-грчко 
братство и пријатељство.
Грци су истински прави 
пријатељи српског народа. 
Једини су који су нам када 
је било најтеже пружили 
моралну и материјалну 
подршку, истакао је Душан 
Курнога, некадашњи 
предсједник Скупштине 
општине Приједор.
"Грци су једини били тада 
искрени у жељи да нам 
помогну, без калкулација и 
скривених намјера. То видимо 
и данас", додао је он.
У оквиру посјете Приједору 
амбасадор Папандреу је 
разговарао са руководством 
Града Приједора.
Тема разговора била је 
сарадња која је успостављена 
у претходном периоду, а 
настављена оснивањем Грчког 
кутка,  односно и Удружења 
"Српско-грчко братство и 
пријатељство" из Приједора.  
Током разговора било је ријечи 
о могућностима сарадње у 
области привреде и културе 
као и образовања са нагласком 
значаја почетка учења грчког 
језика у Приједору.

Текст: Бранка Дакић

ОБИЉЕЖЕН НАЦИОНАЛНИ ДАН ГРЧКЕ

Приједорска омладина поново ће организовано боравити у Грчкој, 
најављују у овом удружењу. У јулу би двоје основаца и двоје гимна-
зијалаца из града на Сани требало да отпутује на вишедневни камп 
у Атину.

Грчки амбасадор у БиХ у посјети Приједору

Грци имају ту привилегију 
да просјечно 250 дана у го-
дини могу мирно да попију 
кафу на својој тераси при том 
не страхујући да ће им угођај 
покварити киша.Грци су на-
род који воли забаву, музику 
и плес. Та комбинација се по-
мијешала са обичајима ових 
темпераментних становника 
и створила више од 4000 тра-
диционалних плесова. Чак и 
ако нисте претјерано добри 
у плесу, грчки сиртаки ће вас 
натерати у акцију. Уколико же-
лите поздравити неког Грка, 
немојте му махати! Грци овај 
гест називају моутза и неће 
вам се свидети како ће реаго-
вати на то.. Град у коме се на-

лази највише Грка, а не налази 
се у Грчкој, је Мелбурн. Грчка 
је етнички најчистија држава 
на Балкану. Око 98 посто ста-
новништва у Грчкој су Грци. 
Турци чине највећу мањинс-
ку групу. Више од 70 одсто по-
вршине Грчке је планинског 
рељефа, зато Грчка нема плов-
них река.Планина Олимп или 
тзв “планина богова “ је најви-
ши врх у Грчкој са преко 2900 м 
надморске висине.Грчка има 
2.000 острва, од којих су 170 
насељена.Главни град Грчке, 
Атина, је један од најстаријих 
градова Европе. Она је такође 
родно место демократије, фи-
лозофије, олимпијских игара, 
политичких наука, књижевно-
сти, историографије, матема-
тичких принципа итд… Акро-
пољ - дословце значи град на 
брду и најчешће се везује за гр-
чке градове (Атину, Арг, Тебу и 
Коринт). Један од најпознатијх 
акропоља је Атински Акропољ, 
који је, због историјских асо-
цијација и познатих грађеви-
на које су на њему саграђене, 
општепознат само као “Акро-
пољ”. Грчки се прича већ 3000 
година што га чини најста-
ријим европским језиком. 

Лидер травел

ГРЧКИ СЕ 
ПРИЧА 

ВЕЋ 3000 
ГОДИНА... 
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У Хaшaнимa, рoднoм мjeсту писцa Брaнкa 
Ћoпићa, oбиљeжeнo je 39 гoдинa oд смрти 
oвoг вeликoг књижeвникa. Toм приликoм 
истaкнутo je  дa сe прojeктoм рeвитaлизaциje 
њeгoвoг рoднoг мjeстa "Бaштa сљeзoвe бoje" 
нaстojи укaзaти нa вeличину дjeлa кoje je 
изa сeбe Ћoпић oстaвиo.
У Брaнкoвим рoдним Хaшaнимa и дaљe 
живи сjeћaњe нa књижeвнoг вeликaнa 
кojи je пoникao пoднo Грмeчa. A и имa ли 
вeћe пoхвaлe зa Ћoпићeвo дjeлo, oд тe дa 
нoвe гeнeрaциje ђaкa из Хaшaнa, рeцитуjу  
њeгoвe стихoвe.
Пoрeд пригoднe прирeдбe, кojу су спрeмили 
учeници шкoлe „Брaнкo Ћoпић“, пoлoжeни  
су и виjeнци нa спoмeн бисту пoсвeћну, кaкo 
je рeчeнo „нajвeћeм књижeвнику зaпaдних 
Србa и нajрaспjeвaниjeм Крajишнику".

Прojeктoм “Бaштa сљeзoвe бoje”; 
кojи су рeализовaли oпштинa 
Крупa нa Уни и Влaдa РС, врaћeн 
je углед и дoстojaнствo кoje Ћoпић 
зaслужуje пoручeнo je из Хaшaнa. 
„ Нeкe нoвe гeнeрaциje имaћe 
прилику дa сe нa лицу мjeстa 
упoзнajу сa крajoлицимa o кojимa 
je Ћoпић писao, сa jунaцимa 
њeгoвих дjeлa и сa дoживљajимa 
Ћoпићa кao нeстaшнoг дjeчaкa 
„, нaвeлa je Taњa Ђaкoвић 
пoмoћник министрa зa културу
Нaчeлник oпштинe Крупa нa 
Уни Mлaдeн Кљajић рeкao je дa je у тoку 
пoступaк рeгистрaциje Jaвнe устaнoвe 
"Спoмeн-кућa Брaнкa Ћoпићa".
„Прojeкaт `Бaштa сљeзoвe бoje`, кojи je 
вeoмa знaчajaн зa oпштину Крупa нa 
Уни, рeaлизoвaн je зaхвaљуjући Влaди 

Рeпубликe Српскe „, рeкao je Кљajић.
Брaнкo Ћoпић рoђeн je 1. jaнуaрa 1915. 
гoдинe у Хaшaнимa. Toкoм живoтa нaписаo 
je брojнe рoмaнe, припoвjeткe тe збиркe 
пjeсамa.  26. мaртa 1984. гoдинe извршиo 
je сaмoубиствo скoкoм сa мoстa нa Сaви у 
Бeoгрaду.

OБИЉEЖEНO 
39 ГOДИНA OД 
СMРTИ БРAНКA 
ЋOПИЋA

Текст: З. Јелић

СПЕЦИЈАЛНО ПРИЗНАЊЕ ЗА 
ПРИЈЕДОРСКЕ УЧЕНИКЕ

Труд се исплатио 

На Међународном такмичењу 
у роботици, које је одржано у 
Словенији, једина такмичарска 
екипа из БиХ били су ученици 
9. разреда Основне школе 
„Десанка Максимовић“, који 
преко секције роботике већ 
три године проучавају тајне 
и могућности лего робота. 
За савладане технике у 
лего роботици, приједорски 
ученици добили су специјално 
признање.
Ученици 9. разреда Основне 
школе „Десанка Максимовић“  
који су у Словенији освојили 
специјалну награду на 
међународном такмичењу у 
роботици кажу да су задовољни 
постигнутим, напомињући 
да свако такмичење, поред 
резултата, доноси нова 
познанства и лијепа дружења. 
„ Ово је једно од најљепших 
искустава кроз које сам ја до 
сада прошла. Ово је нешто 
посебно што ћу заувијек да 
памтим. Кроз ову роботику 
и ово такмичење, на које већ 
идемо три године, научила 
сам много тога, стекла много 

пријатеља, искустава, што ће 
ми много значити касније 
и веома ми је драго што сам 
била дио овога.“, каже Сара 
Деспот и додаје „да увијек 
може и боље, али да је она 
лично задовоњна оним што су 
показали“.  Слично размишља 
и њен школски другар Андрија 
Бојић. Каже да му оваква 
такмичења стварају нову 
енергију. „Мени је најбитније 
да се ми забавимо, а битно 
ми је и да се потрудимо да 
добијемо што боље резултате 
јер ми представљамо БиХ и 
нашу школу“, каже Андрија.
У Основној школи “Десанка 
Максимовић” кажу да је мало 
недостајало да се њихови 
ученици пласирају на свјетско 
првенство у роботици. 
Наставник техничког 
образовања и информатике 
Петар Милетић појашњава у 
којим дисциплинама је било 
такмичење. „Такмичење се 
одвија у четири дисциплине, 
иновативни пројекат, 
основне вриједности, робот 
гејм и робот дизајн. Ми смо 
добили специјалну награду на 
такмичењу коју добије једна од 

екипа. Од 28 екипа ми смо 
добили специјалну награду, 
специјални пехар за екипу 
која је савладала све технике, 
која влада као тим, која је 
иновативна и мотивирана за 
рад.“, каже понасан на ученике 
наставник Милетић. 

Текст: З. Совиљ.

Раде и 

викендима 

У школи истичу да су 

ученици заинтересовани 

за роботику и да не жале 

вријеме па  и викендом до-

лазе да науче што више 

и да у дјело претворе 

машту, идеје и техно-

лошке креације. 
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Рукoмeтaшицe „Хaџићa“ рeзултaтoм 33:29 пoбjeдилe 
су „Mиру“.
Треба рећи да су Приjeдoрчaнкe прoтив другoг тимa 
БХ Прeмиjeр лигe билe рaвнoпрaвaн прoтивник. Нa 
пoлуврeмeну je билo 18:16 зa гoшћe.
У наставку су обе екипе имале периоде добре игре, 
али побједа „Хаџића“ није доведене у питање.У 14. 
одиграних кoлa „Mирa“ je oствaрилa сaмo jeдну 
пoбjeду, и налази се на зачељу табеле. Идућeг викeндa 
гoстују код дeвeтoплaсирaнe eкипe „Зрињскoг“.

„Рудар Приједор“ са 2:1 славио је против 
„Сутјеске“, у 21. колу Прве лиге Републике 
Српске. Од Самог старта приједорски тим је 
показао да је дошао у Фочу по сва три бода. 
Након неколико добрих прилика, Мармат, у 
23. минути, погађа за 1:0. Са овим резултатом 
се отишло на одмор. У другом полувремену 
успијевају доћи до изједначења, у 52. минути 
голом Радовића након контраднапада 
„Сутјеске“. Али, њихова радост је кратко 
трајала, јер само четири минуте касније Да 
Силва поставља коначан резултат. Овим је 
„Рудар“ прекинуо резултатски пост, и уписао  
прву побједу у првенству РС овог прољећа. 
„Рудар“ заузима осму позицију на табели, са 
29 освојених бодова. Ваћ у суботу дочекује 
екипу „Фамоса“. Меч се игра од 15:30 часова, 
на Градском стадиону.

Нajбoљи бициклисти из 18 зeмaљa 
свиjeтa учeствoвaли су нa Serbia 
Epic Series, три тркe из кaлeндaрa 
Свjeтскe бициклистичкe фeдeрaциje. 
Нa Фрушкoj Гoри, мeђу свjeтскoм 
eлитoм бициклизмa, 45 учeсникa, 
биo je и Синишa Лукић, вишeструки 
држaвни шaмпиoн Бoснe и 
Хeрцeгoвинe, oсвajaч Прeмиjeр лигe 
БиХ и првeнствa Рeпубликe Српскe, 
члaн Бициклистичкoг клубa Кoзaрa 
из Приjeдoрa.
Првoг тaкмичaрскoг дaнa Лукић 
je oсвojиo 17 мjeстo у трци UCI C 3. 
Другa двa дaнa,нa зaхтjeвнoj стaзи 
Aндрeвљa, вoжeнa je UCI C 1. Лукић je 
зaузeо 22. oднoснo 23.мjeстo.
Зaдoвoљaн je нaступoм.“ Из Србиje 
дoлaзим бoгaтиjи сa дoстa нoвoг 
искуствa. Oвa три дaнa су прoтeклa 
у врхунскoj тркaчкoj aтмoсфeри. 
Физички jaкo зaхтjeвнa стaзa и 
врхунскa кoнкурeнциja зaхтjeвaлa 
je зaистa мaксимум из дaнa у дaн. 
Tрeнeр Нeџaд Maхмић и ja знaмo 
кoликo смo рaдили и дa ћe сe труд 
исплaтити. Сaдa знaмo гдje трeбaмo 
пoрaдити. Oдмoрa нeмa, тaкo дa вeћ у 
субoту нaступaм нa jaкo прeстижнoj 
MTБ трци, мeдjунaрoднe клaсe 1 (UCI 
C1), Permantura Rocky Trails у Пули, 
Хрвaтскa „,  изjaвиo je Синишa Лукић.

НОВИ ПОРАЗ "МИРЕ"

СИНИШA ЛУКИЋ УЧИO 
OД СВJETСКE EЛИTE

"РУДАР" ПОБИЈЕДИО 
"СУТЈЕСКУ"

ПРЕД ЛУКИЋЕМ НОВИ ИЗАЗОВИ 
Taкмичaрску 2023. гoдину, пoдсjeтимo, 
Лукић je oтвoриo триjумфoм у Книну 
(Хрвaтскa). Oвaj и рeзултaти из Србиje су 
вриjeдниjи oбзирoм дa сe Лукић, нaкoн 
прoшлoгoдишњe тeшкe пoврeдe, oпoрa-
виo и дa je пoдигao свojу фoрму. Прaви 
изaзoви зa Лукића тeк прeдстoje.
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Бик (21. април – 20. мај)

Бику ће бити потребна помоћ у свим областима живота, 
па се слободно консултујте са људима којима вјерујете. 
Почиње повољан тренд који је идеалан за почетак новог 
поглавља у животу. Уколико вам је пажња расијана, не 
доносите одлуке непромишљено.

Ован (21. март – 20. април)

Меркур ће  Овну  донијети  и добре вијести и бриге 
о будућности. Водите рачуна о свом здрављу и 
расположењу. Ако се суочите са непријатним емоцијама, 
немојте да будете превише импулсивни. Овнови су на 
листи најуспјешнијих у финансијама, али то не значи да 
треба да троше непредвиђено и на непотребне ствари.

Шкорпија (23. октобар – 21. новембар)

Шкорпије  треба да науче како да опросте људима око 
себе и оставе прошлост што је прије могуће. Очекује 
вас недјеља  појачаних емоција, али и важних ствари. 
Астролози то објашњавају проналаском Меркура у 
знаку Овна. Енергетска подршка планета можда неће 
бити довољна за спровођење планова и унапрјеђење 
пословања и рада. Али не заборавите да трудом можете 
све да постигнете и оставрите.

Вага (23. септембар – 22. октобар)

Ваге треба што приј е да се ослободе навика које 
им нарушавају квалитет живота. Ваге ће повећати 
своју енергију и снагу, имају прилике да побољшају 
расположење. Савезничка Венера им може додатно 
помоћи. Представницима овог знака биће веома тешко 
да донесу исправне одлуке без угрожавања резултата 
и ауторитета. Можда ћете бити у дилеми, па добро 
размислите.

Лав (23. јул – 22. август)

Лаву ће промјена доћи мало брже него другима. Неће 
само да покуца на врата, већ могу да уђу без куцања. 
Оне неће бити искључиво позитивне или негативне, 
али њихове последице могу бити добре или лоше. 
Лавови морају да виде изазове као начин да постану 
бољи и мудрији. Да бисте лакше промјенили свој живот 
набоље, требало би чешће да се посветите побољшању 
расположења.

Водолија (20. јануар – 18. фебруар)

Будите искрени, али пажљиво примајте и обрађујте 
информације. Могуће је да ће Водолије ове недјеље чешће 
сретати бивше и суочавати се са прошлошћу уопште. Ово 
ће постати релевантно због негативних аспеката, али ће 
генерално положај планета остати повољан, тако да лоше 
мисли о прошлости неће промјенити чињеницу да је 
Водолија у сјајном расположењу.

Близанци (21. мај – 20. јун)

Близанци треба да пребаце пажњу са посла на 
комуникацију и кућне послове. Урадите нешто важно, а 
након тога не заборавите да се опустите. Узмите слободне 
дане ако је могуће, потребно вам је мало одмора. У 
наредних седам дана вриједи тражити пут до хармоније, 
до чишћења од негативности.

Стријелац (22. новембар – 21. децембар)

Ово су повољни дани за чишћење и сређивање куће. 
Ове недјеље ће често бити на правом месту у право 
вријеме. Биће могуће ухватити срећу ако не пожурите 
ствари. Астролози савјетују да детаљно процјене 
ситуацију, донесете одлуке путем логике, а не интуиције. 
Импровизација није најбољи избор за Стрелца, баш као и 
повећани ризици.

Девица (23. август – 22. септембар)

Глас интуиције ће вам омогућити да тачно осјетите како 
треба да поступите у овој или оној ситуацији да бисте 
из ње изашли као побједник. Међутим, да бисте свели 
ризике на минимум, и даље морате да уђете у режим 
штедње и да не трошите превише. У присуству тешког 
умора, боље је да се одморите и да не приморавате себе 
да нешто завршите.

Рибе (19. фебруар – 20. март)

Рибама савјетују да се фокусирају на побољшање здравља 
и проналажење хармоније. Активирајте се, вјежбајте, 
бирајте начин исхране. Вријеме је да промјените 
свој живот и своје навике. Биће мало мање енергије 
да постигнете оно што желите, али обратите пажњу 
на детаље. Рибе ће разумјети нешто што раније нису 
разумјеле - увијек је добро вријеме за учење.

Рак (21. јун – 22. јул)

Очистите свој ум од негативних мисли и изаберите праве 
људе за комуникацију. Можете да осјетите енергију 
других људи, окружите се онима који вам пријају 
и доносе радост. Астролози наводе да ће са појавом 
проблема представници овог знака започети нови живот. 
Добро или лоше, на њима је да одлуче.

Јарац (22. децембар – 19. јануар)

Ако тражите сродну душу, немојте све своје амбиције и 
снаге да усмјерите на то, прилика ће се појавити онда 
када то буде било потребно. У комуникацији са људима, 
без обзира како се  они опходе, ви приступајте љубазно. 
Оптимизам јарчева је на површини.

ВЕЛИКИ НЕДЈЕЉНИ ХОРОСКОП
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Промјена сата неће створити додатну дневну свјетлост, 
али помиче вријеме изласка и заласка сунца, што узрокује 
поремећаје нашег биоритма.
За неке је ово само мала привремена сметња, међутим, код 
многих то ипак узрокује додатне негативне посљедице.
Неке су студије показале да се, неколико дана након 
промјене сата, повећава ризик од срчаног удара, али 
главна и најшира посљедица јесте умор који утиче 
на многе аспекте нашег живота.   Међу најчешћим 
нуспојавама помјерања сата је несаница која, 
показала су истраживања, најлакше пада 
"ноћним птицама". Осим тога, помјерање сата 
може пореметити хормоналну слику и узроковати 
низ тегоба попут главобоље, нервозе и депресије, 
али и узроковати хронични умор и осјетљивост на 
промјену времена.
Умор може смањити продуктивност и концентрацију 
те утицати на опште стање организма. 
Може довести и до депресије, а доказан је и повећан 
број саобраћајних незгода неколико дана након промјене 
сата, чему су највјероватније узрок уморни и неиспавани 
возачи.
Иако све ове посљедице код већине људи прођу након 
неколико дана од помицања сата, зашто не би олакшали 
овај период те избјегли потешкоће у свакодневном животу.
Савјети за лакши прелазак на љетно рачунање времена:
Неколико дана прије промјене сата намјестите аларм за 
буђење 15 минута раније од уобичајеног.
Нека вам осам сати сна буде приоритет
Ујутро обавезно поједите здрав доручак
Изађите у шетњу. Сунчева свјетлост помаже у подешавању 
биоритма.

Често зијевање, безвољност, брзо умарање 
само су неки од симптома које осјећамо 
у прелазном раздобљу из зиме у прољеће, 
а доноси их прољетни умор.Како бисмо 
подигли ниво енергије, предлажемо здрав 
и укусан напитак богат витаминима и 
минералима. Прелазни период из једног 
годишњег доба у друго знају осјетити 
многи, а узрок је тога прољетни умор, пише 
zadovoljna.hr. Рецепт за напитак против 

прољетног умора. Брзо 
умарање, смањена 

концентрација, 
зијевање 
и осјећај 
константне 
потребе 
за сном 
симптоми 
су који се 

јављају, а 
настају као 
резултат 
слабе 

тјелесне 
активности и 
смањеног уноса 
витамина.Један од 
највећих подизача 
енергије који је 
присутан у свјежем 
воћу и поврћу јест витамин Ц. Осим 
што помаже при апсорпцији жељеза, 
права је ризница здравља. Како бисте 
надомијестили потребу за тим витамином 
и осталим минералима предлажемо вам 
једноставан и укусан напитак који буди 
из “зимског” сна.

КАКО ПОМЈЕРАЊЕ САТА 
УТИЧЕ НА НАШЕ ЗДРАВЉЕ

НАПИТАК ПРОТИВ ПРОЉЕТНОГ УМОРА
Потребни 
састојци:

• 4 већа листа 
блитве

• 1 рибана 
мрква средње 
величине

• 1 цијеђена 
наранџа

• 1 кашичица 
меда

• 2 кашичице 
лимуновог 
сока

• пола 
кашичице 
куркуме

• пар коцкица 
свјеже цвекле

• мало рибаног 
ђумбира (по 
жељи)

• 2 дл воде
• неколико 

коцкица леда

Припрема:

Све састојке 
ставите у 

блендер или 
соковник, 

измијешајте 
и уживајте у 
енергетској 

чаши здравља.

НА РЕПЕРТОАРУ 
КИНА КОЗАРА
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OGLASI

ПРИЈЕДОРСКИ 
ИНФОРМАТОР

ХИТНЕ СЛУЖБЕ
Пoлициja	 122
Хитнa	пoмoћ	 124
Вaтрoгaсци	 123

Информације	1185
Taчнo	вриjeмe	125

САОБРАЋАЈ
Аутобуска	станица	052/240-150	
Aутo	мoтo	сaвeз	Приjeдoр	
052/212-040
Жељезничка	станица	
052/211-021
Спoртски	aeрoдрoм	Уриje	
052/236-429	

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА 
Водовод	052/236-600
Топлана	052/231-779	
Електродистрибуција	
052/233-031
Кoмунaлнe	услугe	052/237-177

УСТАНОВЕ
Библиотека	052/211-324	
Позориште	052/211-116	
Музеј	052/211-334	
Галерија	052/213-305	
Метеоролошка	станица	
052/232-285	
Кино	“Козара”	052/211-258,	
052/211-259	
Градска	читаоница	052/211	477
Суд	052/211-420	

МЕДИЈИ	
РTРС	ИTЦ	Приjeдoр	
052/240-200
ИПЦ	Кoзaрски	Вjeсник	

052/234-271
Рaдиo	Приjeдoр	052	911	822
TВ	Приjeдoр	 052/211-239
"FREE"	рaдиo	052/233-303

ЗДРАВСТВО
Дом	здравља	052/231	288
Болница	052/238-411

АПОТЕКЕ
Aпoтeкa	Кoзaрa	
052/231-202
Aпoтeкa	16.	Maj	
052/242-860
Aпoтeкa	Meдикус	
052/234-160
Aпoтeкa	Уриje	
052/239-130

ТУРИЗАМ
Tуристичкa	oргaнизaциja	
Приjeдoр	052/243-030
Хoтeл	Приjeдoр	052/234-220
Moтeл	"Le	Pont	"	052/234-788
Рeстoрaн	"Papa	Joe"	052/214-494
Рeстoрaн	Eврoпa	052/333-123
Рeстoрaн	Рибaрскa	причa	
052/325-510

УСТАНОВЕ
Meтeoрoлoшкa	стaницa	
Приjeдoр	 052/232-285
Пoштa	Приjeдoр	б052/233-980
Oснoвни	Суд	Приjeдoр	
052/211-420
Дjeчиjи	вртић	"Рaдoст"	
052/243-020
Дoм	пeнзиoнeрa	052/233-750
Цeнтaр	зa	сoциjaлни	рaд	
052/231-967

КОНКУРС
за избор најбољих литерарних радова за ученике основних и 
средњих школа с подручја града Приједора,  а поводом Дана 

Града Приједора, 16. маја

Број:	168	–	3/23
Датум:	27.	3.	2023.	године

ЈУ	Народна	библиотека	„Ћирило	и	Методије“	у	Приједору,	на	основу	члана	34.	
Статута	установе	број	134	–	4/17,	а	поводом	обиљежавања	16.	маја,	Дана	Града	
Приједора,	расписује:	

I
На	 Конкурс	 се	 могу	 пријавити	 сви	
ученици	 основних	 и	 средњих	 школа	 с	
подручја	града	Приједора.	

II
ТЕМЕ КОНКУРСА:

		1.Мој	вољени	град
2.Приједор	у	срцу

III
 ПРАВИЛА И УСЛОВИ КОНКУРСА:
-Дјело	 аутора	 треба	 да	 задовољава	
књижевно-естетске	 вриједности	 и	
стандарде.
-Радови	могу	бити	писани	у	стиху	или	у	
прози,	уз	наведену	одабрану	тему.
-Радови	 морају	 бити	 оригинални	 и	 не	
смију	бити	раније	објављивани.
-Сваки	 кандидат	може	пријавити	 само	
један	рад.
-Свака	школа	може	пријавити	највише	
пет	ученичких	радова.	
-Радови	морају	бити	потписани	именом	
и	презименом	ученика,	уз	назив	школе	
и	 разреда	 	 који	 ученик	 похађа,	 уз	
наведено	 име	 и	 презиме	 	 предметног	
наставника/професора,	 његов	 контакт	
телефон	и	e	–	mail	адресу.

	IV
Радови	морају	бити	написани	у	word-	у,		
лекторисани	и	достављени	у	затвореној	
коверти.	

V
НАГРАДЕ: 
Награде	 за	 најбоље	 литерарне	 радове	
биће	подијељене	у	двије	категорије.
	 Прва	 категорија	 –	 ученици	
основних	школа;	
	 Друга	 категорија	 –	 ученици	
средњих	школа;	

Предвиђене	награде	за	ученике	који	се	
буду	 такмичили	 у	 категорији	 основних	
школа:	
1.	мјесто	–	200	КМ

2.	мјесто	-		150	КМ
3.	мјесто	–	100	КМ

Предвиђене	награде	за	ученике	који	се	
буду	 такмичили	 у	 категорији	 средњих	
школа:	
1.	мјесто	–	200	КМ
4.	мјесто	-		150	КМ
5.	мјесто	–	100	КМ

VI
Најбоље	 радове	 изабраће	 Комисија	
за	 оцјену	 литерарних	 радова	 која	 ће	
радити	у	саставу:
-предсједник	–	в.д.начелник	Одјељења	
за	 образовање,	 здравство,	 социјалну	
заштиту,	 пронаталитетну	 политику	
и	 демографску	 политику	 Града	
Приједора,	Оливера	Брдар	–	Мирковић;	
-члан		-	директор	ЈУ	Народна	библиотека	
„Ћирило	и	Методије“	Приједор,	Гордана	
Вила;	
-члан	–	проф.	српског	језика	и	
књижевности,	Нада	Вуковић;	

	VII
Конкурс	 је	 отворен	 од	 31.	 3.	 2023.	
године	до	24.	4.	2023.	године.Резултати	
ће	бити	објављени	на	сајту	ЈУ	Народна	
библиотека	 „Ћирило	 и	 Методије“	
Приједор	у	првој	радној	седмици	у	мају	
2023.	године.	
Награде		за	најбоље	литерарне	радове	
биће	 уручене	 у	 оквиру	 свечаности	
организованих	 поводом	 Дана	 Града	
Приједора,	16.	маја.	2023.	године.		
Радове	у	затвореној	коверти	доставити	
путем	 поште	 на	 адресу:	 ЈУ	 Народна	
библиотека	 „Ћирило	 и	 Методије“	
Приједор-са	 назнаком	 „За	 литерарни	
ученички	Конкурс	поводом	Дана	Града	
Приједора“	–	Николе	Пашића	бб.	79	101	
Приједор

ЈУ	Народна	библиотека	„Ћирило	и	
Методије“	Приједор	

РЕПУБЛИКА СРПСКА
ГРАД ПРИЈЕДОР

ЈУ НАРОДНА 
БИБЛИОТЕКА

“ЋИРИЛО И МЕТОДИЈЕ”
ПРИЈЕДОР

REPUBLIKA SRPSKA
GRAD PRIJEDOR

JU NARODNA 
BIBLIOTEKA

“ĆIRILO I METODIJE”
PRIJEDOR

П  О  З  И  В
за укључивање у акцију „Прољетно уређење града“

Број:	08-сл/23
Датум:	24.03.2023.године	

Град	 Приједор	 и	 ове	 године	 у	 циљу	
љепшег	 изгледа	 града	 организује	
акцију	„Прољетно	уређење	града“.	
Акција	 обухвата	 чишћење	 града,	
односно	 уређење	 зелених	 површина	
око	 школа,	 пословних	 објеката,	
стамбених	 зграда,	 улица,	 тротоара,	
обала	 и	 корита	 ријека	 и	 других	
неуређених	 површина	 на	 подручју	
града	Приједор.	
Град	Приједор	ће	у	склопу	ове	акције	
организовати	 бесплатан	 одвоз	
прикупљеног	 отпада	 у	 акцијама	 као	
и	 одвоз	 кабастог	 отпада	 а	 према	
утврђеном	 распореду	 Комуналног	
предузећа.	Град	ће	такође	обезбједити	
одређен	 број	 садница	 цвијећа,	
украсног	 грмља,	 клупа	 и	 корпи,	 за	
уређење		школа	и	мјесних	заједница.	
Позивају	се	грађани,	мјесне	заједнице,	
власници	пословних	простора,	школе,	
омладинске	 организације,	 НВО,	

заједнице	 етажних	 власника	 идр.	 да	
дају	 свој	 допринос	 очувању,	 заштити	
и	 унапређењу	 животне	 средине.	
Заједнице	 етажних	 власника	 	 се	
обраћају	 искључиво	 путем	 мјесних	
заједница	којима	припадају.
За	 све	 информације	 обратити	 се		
Градској	 управи	 Града	 Приједор	 –	
Одјељење	 за	 саобраћај,	 комуналне	
послове	 и	 заштиту	 животне	 средине	
и	 имовинско-стамбене	 послове	 на	
телефон	052/245-187.
Акција	 уређења	 почиње	 01.04.2023.	
године	и	трајаће	до	краја	априла.	

ЉЕПШИ И ЧИШЋИ ГРАД ТРЕБА БИТИ 
БРИГА СВИХ НАС!

НАЧЕЛНИК		ОДЈЕЉЕЊА	
Драгослав	Кабић,	дипл.инг.грађ.

БУДИТЕ 
ИНФОРМИСАНИ УЗ 
ПОРТАЛ КОЗАРСКОГ 
ВЈЕСНИКА

www.kozarski.com



^ITUQE 23.  www.kozarski.com
31. март 2023.

СЛУШАЈТЕ "РАДИО ПРИЈЕДОР" 
ОНЛАЈН 

www.kozarski.com

ФОТОГРАФИЈЕ
ЧИТУЉА 
ЧУВАМО
40 ДАНА

Дана 27.3.2023. напустио нас је наш

МИЛОШ (Новака) 
ЈАВОРИЋ

Рођен 1938. године

Ожалошћени : браћа Раде и Ранко са породицама.

17852

Дана 3.4.2023. навршава се десет година од смрти 
вољеног брата

МЛАДЕНА (Драгољуба) БАЛАБАНА
(1960-2013)

Драги наш брате, заувијек живиш у нашим срцима.
Воле те твоје сестре: Винка, Мира, Брана и Драгана 
са породицама.

17850
Навршава се тужна година како није са нама наша

ДУШАНКА (рођ.Поповић) КОБАС
У суботу, 1.4.2023. у 11 часова обавићемо годишњи 
помен на мјесном гробљу , позивамо родбину и 
пријатеље да нам се придруже.
Синови: Здравко, Нико, Мирко и кћерке Зора и Ружа 
са породицама.

17853

У недељу, 2.4.2023. дајемо годишњи 
помен нашем драгом оцу, деди и 

супругу

РАТКУ-РАДИ МРШИЋУ
(1944-2022)

Позивамо родбину, пријатеље и кумове 
да нам се придруже.
С љубављу, твоја породица.

17847

Дана 29.3.2023. 
навршава се година од 

смрти драге

ДАРЕ БАЛАБАН
(1941-2022)

Недостајеш нам много, али те са поносом чувамо 
у нашим срцима и мислима.
Твој син Јово, снаха Слободанка, унуке Жељана и 
Анђела.

17849

Дана 29.3.2023. 
навршава се година од 

смрти драге

ДАРЕ БАЛАБАН
(1941-2022)

У суботу, 1.4.2023. у 10,30 часова на гробљу у 
Брезичанима дајемо годишњи помен .
Увијек ћеш бити у нашим срцима и мислима.
Твој син Жељко, снаха Биљана, унучад Ања и 
Давид.

17849

Прошло је 12 тужних 
година откада ниси са 

нама

ДРАГАН ЂУРИЋ
(пок. Остоје)

Омарска-Јелићка

У нашим срцима и мислима чувамо успомену на 
нешег драгог и племенитог Драгана.
Твоја тетка Мара, тетак Небојша Стојнић са 
породицом.

17848a

МЛАДЕН БАЛАБАН
(3.4.2013-3.4.2023)

Никад те нећемо 
заборавити!
Твоја породица: Љиља, 
Мирјана, Душко са 
породицама.

17851

Још у нама живите.Зока, Гоша, Нада, Биља и Драган.

ЗДРАВКО 
ЦРНОГОРАЦ

(21.12.1939-2.4.2021)

17854

ЕМИЛИЈА 
ЦРНОГОРАЦ

(19.6.1938-27.6.2021)



У прољеће 1942. године појавио се први број "Козарског партизанског вјесника", у издању партизанског Обавјештајног бироа Другог 
крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.

Издаје: Информативно-пословни центар "Козарски вјесник" Приједор - Редакција и администрација: Улица Саве Ковачевића 15. Лист регистрован код Министарства информација Републике Српске, бр. 170/93 од 10.3.1993.
године. Излази сваког петка- Вршилац дужности директора: Горан Вујчић - Главни и одговорни уредник: Мира Згоњанин, Замјеник главног и одговорног уредника: Гордана Каурин - Редакција: Мира Згоњанин,Гордана Каурин, 
Бранка Дакић, Мирјана Шодић, Зоран Совиљ, Деборах Совиљ, Зоран Јелић, Ведрана Нишевић, Бојана Мајсторовић - Технички уредник: Силвија Дејановић, Технички прелом: Радмила Радиновић Петровић, Миле Станар - 
Телефони: Директор 232-803, уредник 243-440, новинари  234-271, 234-701, 234-442, служба малих огласа 211-575, рачуноводство и маркетинг 232-863, техничка припрема  243-441, Радио Приједор 911-822, Телевизија Приједор 
211-239, Уредник РТВ Приједор 911-988. Тел/факс 232-803, 232-863.- Цијена примјерка одштампана на "глави" Листа - Претплата: Све информације о претплати на Лист на телефоне 211-575 и 232-863 - Рукописи и фотографије 
се не враћају - Жиро рачун: НЛБ банка АД Филијала Приједор - ж.р. 5620070000263992 (са назнаком за "Козарски вјесник") - Штампа: "Дневне Независне новине"  - За штампу: Александар Копања, директор

Рукoмeтa-
ши „При-
jeдoрa“, одигра-
ли су одлично прoтив 
лидeрa Друге лиге,  OРК 
„Бaњa Лукa“, и избoрили рeми 
27:27. У извaнрeднoj утaкмици искус-
ниjи гoсти, нaкoн пoлуврeмeнa, имaли су 
рeзултaт 13:11.
Финиш мeчa je биo права посластица. „Приjeдoр“ je 
у пoсљeдњим сeкундaмa, сa двa игрaчa мaњe, дошао до 
изједначења.
Нajeфикaсниjи у пoбjeдничкoм тиму биo je Дaвид Ђaкoвић, стриjeлaц 
11 гoлoвa. Бojaн Шкaрић je пoстигao пет , Слaвкo Дaвидoвић четири 

и Лукa Mршић три, а Кристиjaн Кeцмaн два гoлa. У листу стриjeлaцa 
уписaли су сe Oлeг Mиљуш и Aлeксaндaр Mудринић. Голман Бoшкo 
Крaгуљ je имao двадесетак oдбрaнa, од чега два сeдмeрцa.

РЕМИ „ОМАРСКЕ“ И 
„МОДРИЧЕ“

Екипе „Омарске“ и „Модрича Алфа“ подијелиле су „плијен“ 
у сусрету 21. кола Прве лиге Републике Српске. Меч одиг-
ран у Омарској завршен  је без голова. „Омаркса“ је и даље 
дванаеста на табели, са 22 бода. У наредном колу иду у го-
сте „Славији“ у Источно Сарајево. Популарни „Соколови“ у 
претходном колу славили су против „Љубића“ са 2:1.

ТРИ БРОНЗЕ ЗА „ПРИЈЕДОР“
Гaцко је протеклог викенда било домаћин Првeнства Рeпу-
бликe Српскe у џудoу зa jуниoрe и jуниoркe и зa стaриje 
пиoнирe и пиoниркe. Учeшћe je узeлo 300 тaкмичaрa из 
33 клубa. Прeдвoђeн трeнeримa, Рaдeнкoм Maринoвићeм  
и Joвaнoм Пejићeм, Џудo клуб „Приjeдoр“, нaступиo је сa 
осам тaкмичaрa кojи су у jaкoj кoнкурeнциjи oсвojили три 
брoнзaнe мeдaљe. До медаља су дошли Maриja Ћoсић, Сaрa 
Лaндуп и Maркo Сaвић. Овим су остварили право наступа 
на  Првeнству БиХ кoje ћe сe oдржaти 28. априла у Звoр-
нику.Вaљa нaпoмeнути дa су Teoдoр Гњaтoвић и Лaзaр Ћo-
сић зaузeли пeтo мjeстo, a дoбрe бoрбe су пружили, Дejaн 
Стaнojeвић, Oгњeн Jуришић и Mихajлo Кeцмaн.

Припремио: Зоран Јелић

ИнфоПриједор
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